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Leto XI. — štev. 2. L

izdaja časopisno založniško podjetje 
•Polet« — Ureja uredniški odbor — Od
govorni urednik: Prešern Igor — Tisk 
tiskarne »Toneta Tomšiča« v Ljubljani 
— Uredništvo in uprava v Ljubljani — 
Uredništvo: Llkozarjeva 12, uprava: Can
karjeva 4 (pasaža Nebotičnika) — Poštni 
predal 377 — Čekovni račun uprave št. 
602-»T«-84 — Telefoni: uprava 21-281
uredništvo 31-694 (ob nedeljah tudi 31-193 
In 30-278) — Celoletna naročnina 400 din. 

polletna 200 din.
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V Ljubljani, 8. januarja 1955

Mednarodne smučarske tekme na Pokljuki

ul

Štirje »Sefi«: Zemva, KTa»?nTk ~S regor. feonštantlnovljf in Kn^ic

POKLJUKA, 8. jan. — Že dolgo nismo s tolikšno nestrpnost
jo in zanimanjem pričakova li neko smučarsko tekmo, kakor 
prav današnjo na Pokljuki. Zato je bilo več vzrokov. Naši te
kači so se s trenutkom, ko so štirje odpotovali na Finsko hočeš 
— nočeš razdelili v dve skupini: oni »isrečniki«, ki so bili dolo
čeni za trening med finskimi olimpijci, in oni »nesrečniki«, ki 
so morali ostati doma. Seve da s tem, da so štirje trenirali pod 
drugačnimi pogoji, se je pol ožaj med tekači precej spremenil 
kajti pogoji za trening so bil i različni. No, pa si kar predstav
ljajte, kako so »nesrečniki« komaj čakali današnji dan, da se 
spoprimejo s »Finci«.

Tdkmo je organizirala Gorenj
ska smučarska podzveza, ki letoš
njo zimo ni imela tako srečne ro
ke, da bi to »dirko« organizirala 
na Bledu. To je bila prva nesreča. 
Druga, pa je pravzaprav prizadela 
predvsem naše športno občinstvo, 
ker so skora j vsi inozcmci odpove
dali svoj o udeležbo in ,s tem je se
veda odpadla tista mikavnost, ki 
daje pravzaprav na takšnem tek
movanju posebno obeležje. Kljub 
temu pa prav gotovo ni bilo gle
dalca, ki bi bil na Pokljuki nad 
današnjo prireditvijo razočaran. — 
Poleg Jugoslovanov je nastopila 
tudi druga garnitura italijanskih 
tekačev, od katerih je bil simpatič
ni Dal Masso enakovreden našim 
najboljšim. Za nas vse še bolj pa 
za tekače je bila zanimiva medse
bojna borba naših olimpijskih kan
didatov, ki so skušali na današnji 
tekmi dokazati svoje sposobnosti 
in pripravljenost.

S snežnimi razmerami nimamo 
sreče. To so okusili ne samo smu
čarji, temveč tudi organizatorji, 
ki so morali na Pokljuki pripraviti 
še kolikor toliko tehnično, ustreza
jočo progo. To delo je ležalo na ra
mah našega bivšega reprezentanta 
Toneta Pogačnika, ki jo je v teh 
pogojih odlično opravil. Majhne 
količine snega niso dovolile, da bi 
bila proga pripravljena po medna
rodnih pravilih: tretjina ravinine, 
tretjina vzpona in tretjina smuka, 
»Stari maček«, Tone je videl, da je 
treba progo pripraviti tako, da bo
do fantje morali dobro zastaviti, če 
hodojhoteli doseči takšne rezultate, 
kakršne sta pričakovala predvsem 
trener Knific in zvezni kapetan 
Klančnik. Proga je potekala od ho
tela proti . Ogorolku tja in nazaj, 
dolga torej 7 km, ali nekaj več. ka
tero so morali preteči dvakrat. Vi
šinske razlike je bilo okrog 120 m, 
kar je bjlo kljub vsemu dovolj, saj 
je že višinska razlika na Pokljuki 
delala marsikomu preglavice. Zato

sezono! Pravo presenečenje pa 
predstavlja odličen plasma dveh 
nadarjenih tekmovalcev Goričnika 
in Rdbača. Skoraj verjeti ne mo
remo, s kolikšno močjo prav ta dva 
fanta premagujeta kilometre. Za 
njuni današnji uspeli jima lahko 
samo čestitamo 1

Tudi pri ženskah se je razvila 
ogorčena borba ne sicer za prvo 
mesto, ker je bila Vodenljičeva 
brez konkurence, temveč za drugo 
in tretje mesto, med Vrbinčevo in 
Kovačevičevo. Zmagala je Kovače- 
vičeva in se tako uvrstila na drugo 
mesto. — In še beseda o mladincih. 
Ljubljanska Enotnost je poslala v 
borbo 5 svojih tekačev. Zmagal je 
Fornezzi pred Peternelom in Rovš- 
nikom. Mnenja smo, da je bila da
nes lepa priložnost tudi za mladin
ce, če bi se seveda teh tekem ude

ležilo večje število mladincev iz 
vseh krajev Slovenije, pokazati 
gledalcem in našemu strokovnemu 
vodstvu s kakšnimi močmi razpo
lagamo, če izvzamemo člane. Tako 
pa žal, kakor večkrat pozabljamo 
na mladino, tudi danes za njih ni 
bilo poskrbljeno.

Člani (15 km): 1. Kordež Matevž 
(Triglav) 57:03; 2. Pavčič Janez (E) 
57:44; 3. Dal Masso (It) 57:45 ; 4.
Hlebanja (Mojstrana) 57:49; 5. Go
ri črnik (T) 58:44; 6. Pavčič (E) 58:49; 
7. llobač (Fužinar) 59:09; 8. Rožič
(Bled) 59:12; 9. Slivnik (Bled)

(Nadaljevanje na 8. strani)
Presenečenže Pokljuke — Coričnik

Kljub poram je bilo precej vreče
Navadno brez težav dobiš k roki voriti pred tekmo, bodo pa po tek

il aš e smučarske »kanone«, alii tudi mi bolj zgovorni. Toda sam zlodej 
strokovnjake, ki skrbijo za kvali
teten dvig te športne panoge. Da
nes pa je bilo na Pokljuki tako na
peto ozračje, da nisi mogel dobiti 
niti enega, niti drugega, seveda 
pred tekmo, za razgovor. Vse je 
tlačila mora, ozračje pa je 
naravnost elektrizirano.

Mislili smo, če fantje nočejo go

vedi kako je današnja »dirka« ne
verjetno vplivala na vodstvo in se
veda tudi na tekmovalce. Veste, 
olimpijske igre niso mala stvar, še 
posebej zato ne, ker so vsake 4 
leta enkrat! Verjetno je prav »olira

bilo pijska misel« vplivala tudi na naše 
fante, da so bili danes bolj redko
besedni. Pa vendar smo kljub temu 
nekaj zvedeli.

Državno prvenstvo v kegljanju na ledu

Ekipni prvak TRIGLAV
Jesenice, 8. jan. Včeraj ob devetih je 

bila otvoritev na umetnem drsališču na 
Jesenicah, državnega prvenstva v keg
ljanju na ledu, ki se je nadaljevalo ves 
dan. Kegljanje na ledu je mlad šport, ki 
pri nas še ni toliko poznan. Doslej so 
ga gojili predvsem na Bledu, letos pa so 
se jim pridružili še Jeseničani. V tekmo
vanju moštev je nastopilo kar 11 ekip, 
od 3 blejskih klubov: Triglava, Bleda in 
Gozdarja, ter 4 moštva iz Jesenic. Proti 
pričakovanju je prvo mesto osvojil Tri
glav iz Bleda. Pri posameznikih pa je 
osvojil naslov prvaka France Božič iz 
Jesenic, ki je dosegel s 52 točkami re
zultat evropske vrednosti. Boljši je samo

evropski prvak. Božič je na prvenstvu 
nastopil prvič, zato lahko od njega še 
mnogo pričakujemo.

Rezultati — ekipe: l. Triglav (Bled) v 
postavi: Pogačar, Kokalj, Zupan, Vidic 
— 16 točk, 2. Jesenice III v postavi: Ger
dej, Drinovec, Božič, Koblar — 14 točk, 
3. Jesenice IV.: 12 točk, 4. Gozdar (Bled) 
12 točk, 5. Jesenice I. 11 točk.

Posamezniki (46 tekmovalcev): 1. Božič 
(Jes) 52 točk, 2. Kokalj (Trlg) — 48 točk, 
3. Rezel (Jes) 37 točk, 4. Vidic (Triglav) 
34 točk, 5. Černe (BI) 30 točk, 6. Zupan 
(BI) 29 točk, 7. Kelih (Jes) 27 točk, 8. 
Ažman (Gozd) 25 točk, 9. Pribil (Jes) 25 
točk, 10. Langus (Jes) 23 točk.

TRENER IN ZVEZNI KAPETAN 
V ŠKRIPCIH

Torej Kor dež Matevž je pripravil 
prvo presenečenje. »Napajsal« — 
po tekaško rečeno — je prav vse 
svoje tekmovalce in znova dokazal, 
da je še vedno naš odličen tekaški 
mojster. Kaj pa drugi favoriti, ozi
roma kandidati? Končni vrstni red 
je spravil v precejšnjo zagato 
predvsem zveznega kapetana tov. 
Gregorja Klančnika in z njim se
veda tudi trenerja Knifica. Kdo bi 
si mislil, da se bo Kordež Gašper

(Nadaljevanje na 8. strani)
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F Celju zatišje ...
Celje, 8. jan Mesto iii okolica sta v teh za športno izživljanje. Smučarji so v več-

Člani Fuišnorja so se pomerili
Ravne, 8. jan. Visoko pod Uršljo goro Rezultati — veleslalom — člani (10 tekmo-

dneh brez športnih in telcsnovzgojuih prire- jem številu odšli k Celjski koči in se vneto 
ditev, živahno pa se razpravlja v dvoranah pripravljajo

i.m»»sssrsmjsStSZkr;; zs-rr°*,u« r*“sr

Ošvenovem travniku je bilo danes društveno valcev): Cesar 1:02.3, Kos 1:05.2, Radivojcvič 
smučarsko prvenstvo Fužinar ja v slalomu in 1:06.0, Potočnik 1:09.1, Leš 1:10.2; mladinci 
veleslalomu. Obe progi je postavil delovni (10 tekmovalcev): Fanedl Drago 1:06.0, Polaj- 
smučar in smučarski učitelj tov. Fanedl Ka- uer 1:14.0, Kolenc 1:14.2, Ivartnik 1:26.6, So-

štaišič 1:26.9; mladinke (2): Fanedl Krista 
1:15.8, Komar 1:17.0; pionirji (11): Fanedl

. . , rel. Člani, mladinci, mladinke in pionirji so
iznja te mo\anja. Jutri tekmovali vsi na isti progi. Pri veleslalomu

se danes na skupščini zbrali pripadniki »Par- Golte, kjer prirejata Okrajna zveza »Parti- 
tizana« Gomilsko, najboljšega vaškega dru- zan« Celje in Štajerska smučarska podzveza 

Na start se je spustilo nekaj več štva v Sloveniji, v Celju pa so tudi zbrani vaditeljski tečaj.

160 m ter z 32 obveznimi vratci, medtem ko je Fanedl Milka 1:56.1.

kot so tekmovalcev, vendar so bili 
z® gledalce in za vodstvo najbolj 
zanimivi olimpijski kandidati, ki 

imeli precej zanimivo razpore
jene startne številke. Prvi od favo- 
ntov^se je spustil Kordež Gašper, 
?a njim Pavšič Janez, nato Kordež 
Matevž, dalje Rožič Vinko, Slivnik 
Janko, Hlebanja Zdravko, listo fa
voritov pa je zaključil Pavčič Cve- 
°\ Ze po prvem -krogu, ko so torej 

vsi tekači pretekli 7 km. je bilo za- 
motano vprašanje, kdo je trenutno 

najboljši formi, precej jasno. — 
ordez Matevž in Pavčič jane-z sta 

kar zares »skočila v lase«. Za- 
,.s, a Je nekoliko Hlebanja, ki si je 
ka ^re<? Nartom polomil smučko, 

.1? ie očivid-no spravilo v pre
jšnje nerazpoloženje. Nekoliko 

J zaostal Janezov brat Cveto, ki 
nanes ni nnk«™!

d-elegati celjske kegljaške podzveze. O obeh 
skupščinah bomo še poročali.

pri slalomu 22 tekmovalcev prevozilo isto 
progo s 50 vratci. Vsekakor so bile snežne

Slalom: člani (9 tekmovalcev): Cesar 1:17.4, 
Radivojcvič 1:21.4, Potočnik 1:25.0, Kotnik

Morda bo čitatelje zanimalo še to, da je razmere precej slabe, saj so morali tekmo- 1;26.9, Kos 1:27.5; mladinci (4); 'Polajnar
»roer s r o n L- r. cnratol no hi In no ,1.... :.. .— «,1 1 • • , • 1 . i - 1 , • v- v 1 JLorger Stanko sprejel vabilo na dvoje med- valci voziti le po tanki plasti pršiča na Ic-

v V ostalem pa moramo omeniti pestrost in narodnih mitingov v pokritih dvoranah, in deni podlagi. Obenem lahko pripomnimo, da 
živahnost na Mestnem drsališču v Celju, ki sicer za 4. februarja v Kiclu in za 5. febru- se je na tekmovanju zlasti izkazala družina
po daljšem času spet služi celjskim drsalcem ar ja v Dortmundu. Fanedl, ki je vsa tekmovala.

POLDA v Innsbrucku na 4. mestu
Ostali naši tekmovalci so se slabo plasirali

1:31.2, Kolenc 1:33.1, Fanedl Drago 1:37.4, 
Ivartnik 1:46.1; mladinke (2): Fanedl Krista 
1:34.0, Komar 2:04.6; pionirji: (6): Fanedl 
Alojz 1:35.2, Robič 1:49.6, Jamšek 1:54.7, Vol- 
čanšek 2:01.4, Klančar 2:30.4, pionirke (1); 
Fanedl Milka 2:31.5. Čaier

Na mednarodnem tekmovanju v 
smučarskih skokih, ki je bilo v pe
tek v Innsbrucku je dosegel Janez 
Polda lep uspeh z delitvijo 4. in 5 
mesta. Edi-no Poldi pomanjkanje

_ ___ __ treninga ni predstavljalo prevelike
; ni pokazal tistega, kar smo ovire, vsi ostali Jugoslovani pa so 

7 njega pričakovali ’ 1 - »u-u-i; —.. .o- in kar je o
-p m ^voril finski trener Saari- 
nn ‘. i. v?eJ verjetnosti je tudi 

i1 vplivala velika živčna nape- 
npi,’ • vladala med tekači že 
od 1", Lordež Gašper je bil
od vseh teh kandidatov še najslab- 
DV Je J,e vzro-k za njegov slabši 
ro j a’ danes ne moremo govoriti, 
vendar smo prepričani, da ie Gaš
perja med potjo doletela težja kri- 
Zllijln, za{° ie tudi pričakovani re
čna z(t'°rP?deL ■ Zaniniivo je bilo 
so cn a ' ‘Jvorite.med seboj, ko 
k]nn zaPodili drug za drugim po 
vo?nP navzgor' Matevž je bil pri 
Po J navzgor m navzdol, pa tudi 
dobro s?™’ neprekosljiv. Zares, 

se Ie Pripravil za letošnjo

skakali mnogo slabše i-n s-e uvrstili 
šele na 30. mesta naprej. Tudi to
krat so bili ruski skakalci zelo do
bri in Tsakad-ze je osvojil celo pr
vo mesto. — Rezultati: I. Tsakadze 
(SZ) 220 (79,5, 79,5); 2. Glas-s (Vzh, 
Nemčija) 220 (76, 73,5); 5. Rolkar! 
(Ne) 213,5 (75, 70); 4. Polda (J) 21« 
(74, 69,5) in Samov (SZ) 210 (75, 70); 
31. Zidar (J) 188,5 (68, 63); 32. Ro
gelj (1) 188 (65, 62); 33. Gorišek (J) 
185 (69, 65).

BERTHODOVA ZMAGALA V 
GRINDELWALDU

V Grindelvvald-u so se nadalje
vale mednarodne ženske tekme v 
smučanju. Prva disciplina je bil

veleslalom, ne pa slalom kot poro
čamo na drugem -mes-tu. V slalomu 
je prišlo do velikega presenečenja, 
ki ga je pripravila s svojo zmago 
Poljakinja Kowals-ka. Tekmovanja 
je bilo zaključeno s smukom, kjei 
je z veliko prednostjo zmagala 
Švicarka Madelaine Berthode, ki si 
je osvojila tudi prvo mesto v kom
binaciji. — Rezultati — slalom: 
1. Kotva lska (P) 123,1; 2. Colliard
(Sv) 125.2 Mead-La/renc-e (ZDA) 
123,4; 4. Berthod (Sv) 123,5; 5. Hof- 
herr (Av) 123,9; 6. Erny (Fr) 125,4; 
7, Reichert (Ne) 126.5, 8. Neivere 
(Fr) 127,7; smuk: 1. Berthod (Sv)
2:48,8; 2. Neviere (Fr) 2:53,8; 3. Gla- 
ser-Franke (Ne) itn Hochleitner 
(Av) 2:55,9, 5. Lanig (Ne) 2:56,0; 6. 
Bonlieu (Fr) 2:57,3; 7. Agnel (Fr)
2:58,0; 8. Pryor (VB) 2:58,9; kombi
nacija: 1. Berthod (Sv) 0,19; 2. Ne
viere (Fr) 4,7-6; 3. M-ead-Lawrence 
9,30; 4. Reichert (Ne) 9,49; 5. Kowal- 
ska (P) 10,05; 6. Agnel (Fr) 10,20; 7, 
Lanig (Ne) 10,29; 8. Hofherr (Av)

11,51; 9. Diinzer (Sv) 11,79; 10. Ro- 
dol-ph (ZDA) 12,64.

... SAILER PA V WENGENU
Včeraj se je začelo tudi veliko 

mednarodno tekmovanje v alpskih 
disciplinah v Weng=enu. Najprej je 
bil na s-porediu s-muk na 3000 m dol
gi progi, ki je imela 1020 m višin
ske razlike. Popolno zmago s-o sla
vili Avstrijci, ki so osvojili prva 
tri mesta. Vsi trije prv-oplasirani so 
vozili hitreje od rekorda proge. — 
Pre-sen-eča zl-as-ti 3. mesto Sch-nei- 
derja, ki je znan bolj k-o-t specia
list za slalom in se še poteguje za 
nastop v avstrijski reprezentanci 
na olimpijskih igrah. — Rezultati: 
1. Sailer (Av) 3:2il.6; 2. Rieder (Av) 
3:22.9; 3. Schneider (A) 3:25.2; 4,
Forrer (Sv) 3:26.0: 5. Malt ere r (Av) 
3:26.4; 6. Simone! (Fr) 3:27.4; 7. Hin- 
terse-er (Av) 3:27.9; 8. Burriini (It)
3:28.1; 9. Blasi (Sv) 3:29.0; 10. Schu
ster (Av) 3:29.7.

Začetek republiškega 
prvenstva v bokejii

Jesenice, 8. jan. Včeraj je pričelo na 
Jesenicah republiško prvenstvo v hokeju 
na ledu. Na prvenstvu nastopa 9 moštev, 
ki so razdeljena v 2 skupini. V prvi 
skupini so: Ljubljana A, Jesenice A, 
Vevče in Celje, v drugi skupini pa: Tr
žič, Maribor, Brežice, Ljubljana B in 
Jesenice B.

JESENICE I. : CELJE 22:2 
(11:1, 4:0, 7:1)

Včeraj zvečer je bila na sporedu prva 
tekma med gornjima nasprotnikoma I. 
skupine. Domače moštvo je bilo daleč 
nadmočno ter zmagalo z visokim rezul
tatom. Gostom se je poznalo, da so letos 
zelo malo drsali, medtem ko so Jeseni
čani v odlični formi.

JESENICE B : MARIBOR 13:0 
(3:0, 3:0, 7:0)

Danes popoldne je bila na sporedu 
prva tekma II. skupine, v kateri je bilo 
moštvo Jesenic B znatno boljše od svo
jega nasprotnika Maribora, ter z lahkoto 
odpravilo Mariborčane. V prvem in dru
gem delu igre so gostje nudili še nekaj 
odpora, v tretjem delu pa jim Je pošla 
sapa zaradi pomanjkanja kondicije.



Pri nedavni podelitvi diplom in plaket zaslužnim športnikom in 
funkcionarjem — o čemer smo že poročali v prejšnji številki — je 
bilo nagrajenih nad 60 članov športnih organizacij. Nagrade je osebno 
izročil v imenu ZSJ predsednik Komisije za nagrajevanje tov. Kneže- 
vič. Na sliki: Predsednik Zveze športov Slovenije tov. Krese Leopold 
sprejema diplomo.

Kdo je temu kriv?
Pretekli teden je dinevno časopis

je objavilo vest, da je Komisija za 
mednarodne zadeve pri UO NZJ 
predala Disciplinskemu sodišču za
grebško Trešnjevko, Reko, Ljub
ljano in beograjski BSK, češ da se 
niso pokoravali predpisom o skle
panju mednarodnih nogometnih te
kem doma in v inozemstvu in niso 
prijavili odigranja teh tekem. Ta 
vest pa nas je precej presenetila, 
zlasti glede Ljubljane, za katero 
vemo, da ji je Nogometna zveza 
Slovenije odobrila tekmo z gori- 
ško Juvenfino (zaradi česar je 
Ljubljana tudi predana DS) po
vsem v skladu s Pravilnikom o 
sklepanju mednarodnih tekem po 
členu 3, ki pravi: ». ... medtem ko 
klubom nižjega ranga (z izjemo 
zveznih klubov, op. ur.) odobrava
jo tekme republiške zveze .. .< 

Postopek NZS je bil torej pravi
len; kljub temu pa je še zaprosila 
UO NZJ za soglasnost za odigranje 
te tekme, in sicer 14. dec., torej 4 
dni pred tekmo, ki bi morala biti 
odigrana v Ljubljani. NZS pa na 
svoj dopis vse do sobote 17. dec. 
popoldne ni prejela nikakega od
govora in je tekmo medtem Ljub- 
1 lani dovolila, poudarjamo, da v 
skladu s pravilnikom! Šele 17. dec. 
popoldne je prispela iz Beograda

brzojavka z odklonilnim odgovo
rom. Tedaj pa je bilo že prepozno, 
ker so bili gostje že v Ljubljani in 
jih ni bilo moč kar talko zavračati. 
Pismena obrazložitev Komisije za 
mednarodne zadeve UO NZJ pa je 
prispela šele v torek 20. dec., torej 
2 dni po odigrani tekmi!

Vprašamo se torej, kakšna kriv
da zadene pri tem ŽNK Ljubljana, 
če smo ugotovili, da je bil posto
pek pravilen, poleg tega pa je imel 
UO NZJ 4 dni časa, da bi dal po
zitiven ali negativen odgovor. Ko
nec koncev pa je šlo tukaj tudi za 
tekmo s slovenskim klubom iz Go
rice, onstran naše meje, torej ne 
za kakšno mednarodno srečanje 
večjega formata, temveč bolj za 
povezavo s slovenskimi nogometaši 
v Gorici!

Zato smo mnenja, da je takšen 
način obravnavanja s strani naše
ga na j višjega foruma nepravilen, 
ker nima nikakršnih argumentov, 
po katerih bi lahko kaznoval ŽNK 
Ljubljana. Približno emak primer 
velja tudi za Relko i;n Trešnjevko, 
ki spadata tako rekoč v isto ka
tegorizacijo z Ljubljano. Pričaku
jemo. da bo UO NZJ spoznal svojo 
zmoto in da bo postopek proti 
vsem trem klubom ustavil

T. B.

lepietaši še vedno prestopajo

Ali je 60 enako 1601
Gradnjo tovarne „ELAN“ je treba čimprej dovršiti

Prestopanje posameznih nogometašev 
iz kluba v klub se še ni zaključilo. Pred 
dnevi je dobil Grafičar novo okrepitev v 
Podobniku, dosedanjem članu Krima, 
medtem ko je Krim povečal svoje vrste 
z vratarjem kranjske Mladosti Mozeti
čem. Kot slišimo, pa ta »potovanja« tudi 
sedaj še niso zaključena, vendar si ne
kateri nogometaši še niso na jasnem, 
kam bi odšli . . .

Crvena zvezda je v petek nastopila v 
Atenah, kjer je premagala Panatenaikos 
z 2:0 (1:0), BSK pa je isti dan v La Va
leti! premagal nogometno reprezentanco 
Malte z 1:0 (0:0). To je bila prva zmaga 
BSK na njegovi turneji po inozemstvu.

V prihodnji sezoni upajo, da bodo tudi 
z mladim moštvom izboljšali svoj plasma. 
Treninge vodi sedaj trenerski svet, v ka
terem so stari igralci Stittar, Križan in 
Kučer. Križan in štiftar trenirata prvo 
moštvo. Mladi igralci so se z vso vnemo 
lotili treninga, ki se je začel že minuli 
teden. Od nekdanjega prvega moštva 
bodo v prihodnji sezoni nastopili le še 
Vidic, Pišinger in Rajninger, pri čemer 
pa je treba pri Fišingerju in Rajningerju 
celo zapisati vprašaj. Od vojakov se bo 
vrnil Kek, na novo pa se je prijavit za 
Maribor vojak Sinovčič. E. B.

Ko sem letos poleti obiskal to
varno športnega orodja »ELAN«, 
ki je septembra slavila 10-letnico 
obstoja, je bilo v tovarni vse vese
lo in Židane volje. Pred kratkim me 
je pot znova zanesla na Gorenjsko 
in začudil sem se, ko sem videl vo
dilne uslužbence podjetja resnih, 
zaskrbljenih obrazov.

i-Kaj vam je mačka bel kruh 
snedla ali pa obhajate sedmino,« 
sem jih pozdravil s šalo.

Toda čudno! Ti ljudje, ki so bili 
vedno dovzetni za šalo in so na 
šaljivo besedo odgovorili z dovti
pom, so tokrat molčali.

Beseda je dala besedo in kmalu 
je bilo jasno, kaj danes tare 250 de
lavcev in nameščencev tega pod
jetja.

Kakor je znano, je tovarna 
>ELAN< začela leta 1953 graditi nove 
obratne prostore, kajti staro po
slopje je bilo bolj podobno zanikr
ni kovačiji kakor pa tovarni. V 
njih bi bil ne samo docela one
mogočen kakršenkoli razvoj pod
jetja, marveč so postali delovni po
goji že skrajno škodljivi, tako da 
je sanitarna inšpekcija že večkrat 
zabranila nadaljevanje obratova
nja. Lani je bil prvi objekt novih 
tovarniških prostorov dograjen, na
peljali so elektriko, zasteklili ste
ne, parketirali tla in v zgradbo 
prenesli prve stroje za predelavo 
lesa. Stroški za vsa ta dela so zna
šali okoli 80 milijonov dinarjev.

Sedaj pa smo prišli do tam, kjer 
se začenjajo križi in težave: kredi
ti za dokončno izgradnjo novih ob
jektov so »izhlapeli« ...

Maribor, 8. jan. Sodniki včlanje
ni v zboru nogometnih sodnikov 
Mariborske nogometne podzveze so 
bili slkoraj polnoštevilno zbrani in 
poslušali skrbno sestavljena poro
čila glavnih funkcionarjev zbora 
sodnikov: predsednika Starešina,
sekretarja Glaviča in blagajnika 
Murausa. V zboru imajo sedaj včla
njenih skupno 38 sodnikov — od 
teh 4 zvezne (2 upokojenca), 12 re
publiških. 14 podzveznili I. in 8 pod- 
zveznih IT. razreda. 'Vsi so sodili 
skupno 335 tekem, raznega značaja, 
345-krat pa so izvrševali dolžnost 
mejnih sodnikov. Poverjeništvo v 
Murski Soboti, ki ga odlično vodi 
Kukanja, je prav marljivo delalo, 
ono v Ptuju pa iz objektivnih 
razlogov ni bilo najagilncjše.

V izredno živahni diskusiji so 
obravnavali vse številne probleme 
glede kadrov, delegiranja, dviga 
kvalitet, discipline in sodelovanja z 
nadrejenimi institucijami, nogomet
nimi forumi in klubi. Na vse tekme, 
ki so bile pod vodstvom maribor
skih sodnikov, so bili vloženi le 4 
protesti, od katerih pa sta bila dva

Naročaiie se na

Povprašel sem strokovnjake v to
varni, kaj in koliko jim je še treba, 
da bi delo v novih prostorih steklo 
vsaj za silo. Hitro so mi odgovorili: 
v objektu za predelavo lesa je tre
ba montirati ekshaustorske in kli
matske naprave, zraven pa še zgra
diti kotlarno in skladišče finalnih 
izdelkov. To bi zadoščalo za prvo 
silo.

TO NI LUKSUS
Morda bi kdo mislil, da so vse te 

zahteve muhavost kolektiva ali pa 
nepotreben luksus, ki si ga danes 
ne moremo privoščiti. V resnici pa 
so to najskromnejši pogoji, pod ka
terimi lahko tovarna prične obra
tovanje v novih objektih. Ekshav- 
storske naprave so v vseh novih 
lesnopredelovalnih obratih predpi
sane z zakoni, ker jih zahteva hi- 
giensko-tehnična zaščita delavcev. 
Tudi brez klimatskih naprav ni mo
goče obratovati, kajti z njimi ure
jamo temperaturo in vlažnost zra
ka. Ker stari tovarniški prostori ni
majo teh naprav, se zlepljeni lese
ni izdelki cesto spet odlepijo, tako 
da znaša včasih izmeček celo 40 %! 
Razen tega je brez klimatskih na
prav onemogočena dobra obdelava 
lesa, saj se les, čeprav je bil na
ravno in še umetno posušen, v vlaž
ni delavnici znova napije vlage. 
Kotlarna je prav tako nujno po
trebna in bo služila istočasno za 
ogrevanje vseh prostorov ter za 
krivljenje lesa in sušenje zleplje
nih predmetov. In kočno je potreb
no še skladišče, saj se danes finalni

zavrnjena kot neupravičena. Velike 
težave imajo z naraščajem. V tečaj 
za nogometne sodnike so se namreč 
prijavili le starejši športni delavci 
(povprečna starost znaša 35 let), ki 
nimajo perspektive, pa še ti zelo 
slabo obiskujejo predavanja. Pred
stavnik Izvršnega odbora Zbora no
gometnih sodnikov Slovenije tov. 
Janežič je najprej izročil lepe di
plome Saveza futbalskih sudija Ju
goslavije zveznim sodnikom Ber
gantu. Ermencu in Jančiču, nato pa 
pohvalil lepo in koristno delo mari
borskih sodnikov in njihovih od
bornikov.

Na predlog nadzornega odbora so 
navzoči enoglasno sprejeli staremu 
odboru razrešnico s pohvalo. Izra
zili so tudi priznanje najbolj mar
ljivim delavcem za njihov desetlet
ni trud v organizaciji, nato pa slož
no izvolili nov odbor, v katerem 
so zopet stari, preizkušeni delavci: 
Starašina, ing. Božičev, Glavič, Mu- 
raus, Švajger, Božičev Drago in 
Klišteter, v nadzornem odboru pa 
so Arbes. Ermcnc in Kukanja.

izdelki drenjajo po vseh kotih in 
šupah.

ALI NAJ BODO STROJI POD 
MILIM NEBOM?

Vse te zgradbe in naprave bi lah
ko izdelali doma, le najnujnejše 
stvari — tega je zelo malo — pa 
bi bilo treba uvoziti. Za vse skupaj 
bi tovarna potrebovala še okoli 150 
milijonov kredita, pretežni del zne
ska odpade na gradbene stroške. 
Zanimiv pa je odgovor, ki ga je 
podjetje dobilo od banke, ko je za
prosilo za kredit: za stroje lahko 
dobite posojilo, za gradnjo pa ne. 
Ali naj morda montiramo stroje 
kar pod milim nebom...?

PREPROST RAČUN
V »ELANU« zatrjujejo, da bi ta 

kredit vrnili v najkrajšem roku, 
saj bi v novih prostorih lahko po
dvojili in celo potrojili proizvod
njo ter močno povečali izvoz. Pra
vijo, da bi posojilo vrnili — če bi 
letos dogradili vse potrebno — v 
5 ali 6 letih, morda pa še prej! Pa 
ne samo to, so še druga dejstva, ki 
jasno govore za to, da je treba pod
jetje čimprej dograditi. To so čisto 
preprosti računi. Danes pri nas še 
vodno izvažamo ogromno dragoce
nega jesenovega lesa v deskah, ki 
je v svetu že zelo redek. Za 1 m’ 
jesenovega lesa dobimo približno 
60 dolarjev. Ce bi pa tovarna 
»ELAN« ta les predelala v smuči 
ter jih izvozila (iz t m3 dobimo oko
li 80 parov smuči), bi zanjo dobili 
160 dolarjev!! Ali je zn nas vseeno, 
ali dobimo iz iste količine lesa 60 
dolarjev ali 160 dolarjev...:!?

NE SPREJMEMO NAROČIL

»Ne moremo sprejeti novih po
nudb! Ne sprejemamo naročil.« 
Takšne in podobne odgovore mora 
danes pošiljati tovarna inozemskim 
naročnikom ker zaradi premajhne 
zmogljivosti ne more ustreči šte
vilnim naročilom. »ELAN« je začel 
izvažati šele pred 2. ali 3. leti. pa 
si je s svojimi solidnimi izdelki 
(smuči, badminton roketi itd.) že 
pridobil velik sloves v Avstriji, 
Nemčiji, Švici ZDA itd. Iz Avstri
je je te dni prišlo naročilo za 10.000 
hokejskih palic, iz ZDA za 15.000 
parov vodnih smuči in to isto šte
vilo za dobo 10 let. naročila za bad
minton reke te gredo v stofisoče, za 
smuči v deseftisoče itd.

Toda »ELAN« mora ugodna na
ročila odklanjati... In jih bo še 
odklanjal, dokler ne bodo zgrajene 
vsaj najnujnejše naprave, ki bi 
iih že iz ojačali v 5 letih in morda 
še prej. Inozemski naročniki pa si 
bodo poiskali druge dobavitelje, ki 
željam lahko ustrežejo, in sklenili 
z njimi pogodbe za dolga leta ...

P.

IssBlorite iio!iIil sIiibisM atletinj
Deseterice sestavil Marko Rožman

JcMifufet so ihte^C &&sado...

Komisija za mednarodne zadeve NZJ 
ni ugodila predlogu nogometne zveze Ki
tajske, naj bi jugoslovanska nogometna 
reprezentanca gostovala 20 dni na Kitaj
skem Svojo zavrnitev je utemeljila s 
tem, da se morajo igralci pravočasno 
vrniti domov pred začetkom tekmovanja 
za državno prvenstvo. Nasprotno pa je 
ta komisija predlagala odboru ligaških 
klubov, naj bi letos odigrali na Norve
škem nekaj medklubskih tekem.

Kaj ie z nogometaši
»Maribora**
Neuspehi nogometašev »Maribora« v je

senskem delu tekmovanja v mariborsko- 
varaždinski ligi so presenetili vse sloven
ske ljubitelje nogometa. Kako tudi ne, 
saj je »Maribor« le za las izpadel iz 
hrvatsko-slovenske lige oziroma se ni 
uveljavil v consko ligo. V mariborsko- 
varaždinski ligi pa so Mariborčani doživ
ljali poraze kar na tekočem traku in le 
dokaj dober finiš jim je zagotovil vsaj 
8. mesto.

Ti neuspehi so presenetljivi le za tiste, 
ki ne poznajo položaja v klubu. Po iz
padu iz hrvatsko-slovenske lige je v 
klubu namreč prišlo do krize. Dotedanji 
trener Stevovič je odšel, z njim pa so 
odšli tudi nekateri igralci, druge pa je 
uprava kluba zaradi nediscipline sama 
odslovila. Tako je bil »Maribor« nena
doma brez prvega moštva. V prvem mo
štvu so začeli nastopati mladinci, ki pa 
za težke prvenstvene tekme niso imeli 
niti dovolj rutine, še manj pa kondi
cije. V teku prvenstva pa se je moštvo 
le vigralo in so na koncu tekmovalne se
zone mariborski belo-modri že dosegli 
vrsto pomembnih uspehov.

LETO XII. 
Štev. 2.

Stran 2

v cortini Schjelderup najdalj e
V peteik so bili prvi poskusni 

skoki na olimpijski skakalnici v 
Gortini. Najdaljši skok je dosegel 
Norvežan Schjelderup, ki trenira 
italijanske skakalce z znamko 72 
metrov. Šved Pettersson je skočil 
71 m, od Italijanov pa je bil naj
boljši Tolin s 66 m.

Na zasedanju mednarodne hokej
ske zveze v Milanu so določili sku
pine za olimpijski hokejski turnir. 
Kot je znano bo na tem turnirju 
sodelovalo deset držav. ki bodo 
razdeljene v tri skupine. V finalno 
tekmovanje se bosta z vsake sku
pine plasirali po prvi dve državi 
in šestorica finalistov bo igrala zo
pet vsak z vsakim. V prvi skupini 
bodo igrale Kanada, Italija. Avstri
ja in Nemčija; v drugi CSR, ZDA 
in Poljska; v tretji pa Sovjetska 
zveza, Švedska in Švica.

Avstralska plavalka Lorraine 
Crapp je dosegla v Sydneyu nov 
svetovni rekord na 410y s časom 
4:07.0. Avstralka je za dve desetin
ki sekunde izboljšala dosedanji re
kord, ki ga je imela Nizozemka 
Mary Kok.

Mednarodno plavalno tekmovanje
v Torinu je dalo naslednjo važnej
še rezultate: 200 m: Janv (Fr)
2:17.4; 100 m metuljček: Lucien
(Fr) 1:09.5; ženske — 100 m: Kolk 
(Niz) 1:08.4; 100 m prsno: Kroon
(Niz) 1:25.1; 100 m metuljček: Voor- 
bij (Niz) 1:16.0; 100 m hrbtno; De 
Ni is (Niz) 1:14.1. Koik (Niz) 1:16.3.

Isti tekmovalci 9o se pomerili 
dan kasneje še v Genovi, kjer so 
bili doseženi naslednji važnejši re

zultati: 200 m: Jany (Fr) 2:18.1; 100 
metrov — metuljček: Roman (It) 
1:10.3; ženske — 100 m: Kok (Niz) 
1:07.4; 100 m prsno: Kroon (Niz)
1:26.2; 100 m metuljček: Voorbij
(Niz) 1:14. 8; 100 m hrbtno: De Nijs 
(Niz) 1:14.9.

V nadaljevanju mednarodnega 
košarkarskega turnirja v San Re
mu so bili doseženi naslednji re
zultati: Spartak : Borletti 72:52,
Maccabi : Panhellenios 63:60, Spar- 
talk : Maccabi 61:56. Prvo mesto na 
turnirju je osvojil Spartak iz Br
na pred Rorlettijem.

Nogometno prvenstvo Italije
ITALIJA — 14. kolo: Aiatanta : Loncrossi 

2:0, Bologna : Sampdoria 5:2, Fiorcntina : 
Spal 0:0, Genoa : Novara 2:0, Juventus : 
Internationale 1:0 (0:0), Lazio : Pro Patria 
2:0, Milan : Roma 4:1 (2:0), Padova : Torino 
2:0, Triestina : Napoli 2:1 (1:1). Lestvica: 
Fiorcntina 23, Torino 17, Milan 17, Padova 
16, Juventus l6, Atalanta 15, Roma 15, Samp
doria 15, Lanerossi 15, Napoli 14, Internazio- 
nalc 13, Lazio 13, Spal 13, Genoa 13, Bologna 
12, Novara 10. Triestina 10, Pro Patria 5.

Glass zmagal v Gortini
Na olimpijski skakalnici v Gortini je bilo 

danes večje mednarodno tekmovanje v sko
kih, katerega so sc udeležili skakalci Vzhod
ne in Zahodne Nemčije, Švedske, Poljske in 
Italije. Zmagal je Harry Glass (Vzh. Nem.) s 
skokoma 76.5 in 79 m. Za njim sta se uvr
stila Bolkart (Zah. Nemčija) 73 in 73 m ter 
Pettersson (švedska) 70,5 in 72,5 m. Najboljši 
Italijan Tolin je zasedel s skokoma 65 in 62,5 
metra 12. mesto.

60 m:
7.7 Stamejčič (O)
7.8 Unterreiter (M)
7.9 Bajželj (O)
7.9 Sikovec (K)
8.0 Petauer (K)
8.1 Jager (K)
8.1 Pristavec (L)
8.2 Knez (M)
8.2 Ocvirk (K)
8.2 Slamnik (K)

Povpreček S.01 (8.05)

1000 m:
12.3 Sikovec (K)
12.4 Stamejčič (O)
12.6 Bajželj (O)
12.6 Knez (M)
12.8 Unterreiter (M)
12.9 Petauer (K)
13.2 Jager (K)
13.2 Lubej (M)
13.2 Majcen (K)
13.2 Slamnik (K)

Povpreček 12.84 (13.02)

200 m:
25.3 Stamejčič (O)
25.5 Sikovec (K)
25.9 Knez (M)
26.8 Petauer (K)
27.0 Jager (K)
27.0 Unterreiter (M)
27.1 Slamnik (K)
28.2 Požar (L)
23.8 Krepek (B)
28.3 Lešnik (B)

Povpreček 26.94 (27.80)

800 m:
2:16.3 Slamnik (K)
2:25.3 Belaj (K)
2:27.1 Grabar (K)
2:29.3 Kovač (O)
2:35.9 Borovič (L)
2:37.0 Rožanc (M)
2:37.5 Knez C. (B)
2:37.8 Pokovec (L)
2:38.9 Eichmeier (B)
2:39.0 Hercog (B)

Povpreček 2:32.4 (2:35.3)

80 m ovire:
11.6 Stamejčič (O)
11.9 Bajželj (O)
12.0 Petauer (K)
12.6 Železnik (K)
12.8 Ostrovška (B)
13.1 Krajnik (M)
13.3 Šušteršič (S)
13.5 Šumak (K)
13.9 Debeljak (L)
14.2 Požar (L)

Povpreček 12.89 (13.37)

Višina:
152 Sima (O)
146 Šumak (K)
143 Rozman (L)
140 Gradišar (K)
140 Javornik (B)
140 Škrjanec (O)
140 Železnik (K)
137 Kuntarič (L)
137 Podgoršek (B)
137 Vajs (PA)
137 Vrečko (M)

Povpreček 141.2 (141.1)

Daljina:
5.68 Stamejčič (O)
5.42 Majcen (K)
5.28 Bajželj (O)
5.07 Knez (M)
5.04 Škrjanec (O)
4.96 Jager (K)
4.88 Ncdeljkovič (M)
4.84 Lubej (M)
4.75 Rečnik (K)
4.71 Požar (L)

Povpreček 5.06 (4.95)

Krogla:
14.34 Usenik (O)
13.54 Kotlušek (O)
12.47 Hudobivnik (O)
11.90 Celešnik (K)
10.93 Jenšterle (L)
10.90 Pristovšek (K)
10.78 Galič (S)
10.53 Stamejčič (O)
10.51 Sima (O)
10.46 Kodrič (B)

Povpreček 11.63 (11.25)

Disk:
44.55 Celešnik (K)
40.71 Kotlušek (O)
40.56 Hudobivnik (O)
36.41 Pristovšek (K)
33.78 Galič (S)
32.82 Kač (I<)
32.80 Škarabot (PNG)
31.95 Jenšterle (L)
31.33 Usenik (O)
31.13 Zadravec (B) 

Povpreček 35.60 (25.16)

Kopje:
40.72 Kotlušek (O)
39.13 Orehek (O)
34.64 Škrjanec (O)
32.68 Stamejčič (O)
32.15 Jezernik (K)
31.80 Pristovšek (K)
31.71 Ocvirk (K)
30.48 Verdnik (B)
29.30 Koren (M)
29.20 Antonič (B)

Povpreček 33.18 (32.53)

4 X 100 m:
49.6 Odred - kombinirana
50.3 Kladivar
52.0 Odred
52.4 Maribor
55.2 Ljubljana
55.2 Svoboda
55.7 Branik
56.0 »Partizan« - N. Gorica
59.6 »Partizan« - Kočevje
59.8 »Partizan« - Novo mesto
60.8 Jesenice

KRATICE POMENIJO:
O — Odred, Ljubljana 
M — Maribor 
K — Kladivar, Celje 
Tj — Ljubljana 
B — Branik, Maribor 
S — Svoboda, Ljubljana 
PA — »Partizan«, Ajdovšč. 
PNG — »Partizan« N. Gorica

Opomba: (V oklepaju so na
vedeni lanski povprečki)



Pregled slovenske atletike v letu 1955

Pri atletinjah napredek v kvaliteti
Mnogo novih rekordov, a vse premalo širine

■t ,^re£led slovenske atletike v pre-
«Kleni letu zaključujemo d a nos s 
Pregledom ženske atletike. O slo
venskih atletinjah je letos mogoče 
Povedati precej več ugodnega, kot 
ob koncil leta 19*54. Tedaj smo mo- 
rah ugotoviti, d‘a ni napredek niti 
P n najboljših tekmovalkah, kar je 
Ookazal samo en nov republiški r*'- 
Kord in da ni napredka v k val rte t- 
nejsi ženski atletiki sploh. Zado- 
voljni pa smo bili s širino, ki je 
bila ob koncu leta 1954 precej več
ja kot leto dni prej.

Letos pa je slika povsem drugač
na. Ne moremo se sicer pritoževati, 
da je bilo premalo rekordnih re
zultatov, saj so bili slovenski re-* 
kordi mnogokrat izboljšani in le 
Pri rekordu o skoku v višino ni na
pisana letnica 1955. Največ novih 
rekordov je zabeležila Stamejčiče
ma, ki je ob koncu sezone rekorder
ka na 200 m. na 80 m ovire in sko- 
ku v daljino, poleg tega pa je še 
izenačila rekord na 60.m. V ostalih 
dveh tekih (100 m in 800 m) sta no- 
71 rekorderki Celjanki Šikovčeva 
ln Slamnikova. v metih pa imamo 
poleg Usenikove v krogli še Čeleš- 
nikovo v disku in Kotluškovo v 
kopju. Padel je tudi slovenski re
kord v štafeti 4X100 m, ki ga je 
dosegla kombinirana ekipa Od reda 
v postavi Šikovec, Knez, Bajželj in
Stamejčič.

Prav tako razveseljivo sliko do
bimo tudi, če pogledamo povpreeke 
dcsetorice najboljših atletinj. Vi
dimo, da so pov prečki izboljšani 
kar v devetih disciplinah. Sedem le
tošnjih pov p redko v je tudi rekord
nih. Edina disciplina, kjer smo bi- 
Ji lani v povprečku slabši, je skok 
v višino, kjer pa je razlika malen
kostna. V nekaterih disciplinah kot 
k- pr. teku na 300 m, 80 m z ovira
mi, kakor tudi v vseh treh metih 
je napredek v povprečku precej
šen.
. Ob koncu leta 1954 smo rekli, da 
je v_ odnosu na prejšnje leto bila 
dosežena večja kvaliteta v osnovi, 
fo smo ugotovili s pomočjo tride
seteric atletinj in sedaj lahko na 
isti način ugotovimo, da lani tudi 
pri atletinjah ni bilo napredka v 
širino. 'V ilustracijo naj navedemo 
rezultat 50. atletinje v nekaterih 
disciplinah ob koncu leta 1954 in 
1955: 100 m: 14.5 in 14.1, višina: 150 
cm in 130 cm, daljina: 4.36 m in 
4.27 m, krogla: 8.46 m in 8.60 m,
disk: 22.28 m in 20.85 m ter kopje: 
17.70 m in 23.50 m.

Kladivar boljši od Odreda!
Ko smo napravili pregled jugo

slovanske ženske atletike v pretek
lem letu, smo na podlagi točkova
nja atletinj po plasmaju v desete
ricah videli, da je Odred najuspeš
nejši, z manjšo razliko mu je sle
dila Mladost, precej pa je zaostajal 
Kladivar. Ce napravimo isto stvar 
v slovenskem merilu, pa dobimo 
presenetljiv rezultat. Kladivar je 
namreč pred Odredom. To dejstvo 
nam dokazuje, lestvica pa samo po
trjuje, da ima Odred precej vrhun
skih atletinj, za njimi pa nobenega 
zaledja ali vsaj tako kvalitetnega 
ne, da bi se te rezervne atletinje 
uvrstile v slovenske deseterice. Pri 
Kladivarju je stvar nekoliko dru
gačna, saj je tudi skupno število 
Kladi var je vih atletinj precej večje 
kot Od redovih. Kakšna je torej ta 
razvrstitev v slovenskem merilu? 
Prvi je Kladivar z 310 točkami, na 
naslednja mesta pa so se uvrstili 
Odred 20.5, Maribor 79, Ljubljana
45.5, Branik 34, Svoboda 20.5, »Par
tizane N. Gorica 8. »Partizane — 
Kočevje 3, »Partizane — Novo me
sto 2, »Partizane Ajdovščina 1.5 in 
Jesenice 1.

Tudi pri atletinjah smo posku
šali ugotoviti, katere tekmovalke 
so od leta 1954 največ napredovale. 
Seveda smo tudi tokrat lahko upo
števali le one, ki so bile leta 1954

zastopane v slovenskih tridesete
ricah. Sicer bi bile gotovo na prvem 
mestu Usenikova, ki je napredovala 
od 0 točk do 1300 točk. Podobnih 
primerov pa seveda ne moremo 
upoštevati in zato je naša razvr
stitev inaslednja: šikovec (300 mi 
374 točk, Kotlušek (kopje) 328, Sta
mejčič (89 m ovire) 315, Šumak (80 
metrov ovire) 509, Ostrovska (80 m 
ovire) 298. Šušteršič (80 m ovire) 
268 Škerjanec (daljina) 245, Krepek 
(2010 m) 228, Fokovec (800 m) 196, 
Knez (200 m) 286.

Dvoboj Stamejčič : Šikovec
V tekili na kratke proge smo bili 

na lanskoletnih tekmovanjih često 
priča dvoboju najhitrejših Slovo n k 
Olge Šikovec in Drage Stamejčič. 
Gotovo je zanimivo kakšno je stanje 
v njunih dvobojih. V teku na 100 
metrov je bila večkrat uspešna 
Stamejčičeva in končni rezultat je 
6:3, na 200 m pa celo 3:0 za Dra
go Šikovčeva je pravo odkritje le
tošnje sezone, saj se lani niti ni 
uvrstila med deset najboljših Slo
venk, letos pa je že celo slovenska 
rekorderka na 100 m z odličnim re
zultatom 12.3. Mnogo boljša kot v 
letu 1954 je bila Knezova, ki pa je 
svojo odlično formo obdržala le 
kratek čas. Ponovno pa moramo 
tudi tokrat ugotoviti, da je precej 
rezultatov v Sprintu sumljivih in 
so bili doseženi pač z vetrom, ali 
na kak drug neregularen način.

Stanje v teku na 800 m je le ne
koliko boljše kot je bilo 1953, ko 
je imela deseta tekmovalka čas 
2:54.0. Za drž-avno rekorderko Anč
ko Slamnik, ki je bila letos dva
krat hitrejša od nekdanjega rekor
da Blaževe pa zija precejšnja praz
nina. Ostale tekmovalke v kvalite
ti mnogo zaostajajo in za nasled
njimi^ trema, od katerih je nova le 
Kovačeva, imamo zopet veliko kva
litetno razliko. Dcsctorica tekmo
valk na 800m nam kaže nekaj: 
atletinje se za to panogo vse pre
malo pripravljajo, saj je mož. no 
trditi, da lahko vsaka tekmovalka, 
če ni morda prav izrazit antitalent 
za tek, doseže že v prvi sezoni re
zultat okoli 2:30.0. V Sloveniji pa 
imamo vsega skupaj le štiri teka
čice, ki so uspele premagati to ne 
ravno visoko mejo.

Tek na 80 m z ovirami je disci
plina, s katero smo lahko najbolj 
zadovoljni. To predvsem zaradi od
ličnih rezultatov, ki so jih dosegle 
prve tri tekmovalke. Tek z ovirami 
je spadal zadnja leta med slabše 
slovenske discipline, lani pa smo 
imeli kar tri atletinje, ki spadajo 
med pet najboljših Jugoslovank in 
s svojimi rezultati bi lahko nasto
pile tudi že na manjših mednarod
nih tekmovanjih. Menda nihče ni 
pričakoval, da bo Stamejčičeva že 
po prvem letu resnejšega treninga 
teka z ovirami dosegla tako dober 
rezultat. Res pa je, da je bila lani 
še precej nestalna in je v svojih 
rezultatih nihala za več kot eno se
kundo. Zvezni kapetan bo imel v 
prihodnjih letih težavno nalogo ko 
bo moral pred vsakim nastopom re
prezentance odločiti, kje naj bi Sta
mejčičeva nastopila, saj spada v iz
brano ekipo v petih disciplinah, kar 
je z„a enodnevno tekmovanje le ne
koliko preveč. Ogromno sta napre
dovali tudi Bajželjeva in Pctauer- 
jeva. Zlasti Celjanka se je zelo 
uspešno vrnila na tekališče, ki ga 
je pred nekaj leti zapustila. Baj
željeva je napredovala za sedem 
desetink sekunde, kar je vsekakor 
zelo zanimivo, ker je njen rezultat 
v teku na 100 m povsem enak one
mu iz leta 1954. To pomeni, da je 
ali napredovala v tehniki, ali pa da 
je lanski rezultat na 100 m bolj re
gularen od onega leto dni prej. Ne
verjetno je, da je tu »vsega po ma
lo«. Poleg prve trojke imamo še

n # VtvjT I
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Celjska atletinja Poldka Petauer 
je pred leti prenehala tekmovati, 
lani pa se je spet pojavila na atlet

ski stezi in to z lepimi uspehi.

nekaj prav solidnih predstavnic v 
tej disciplini. Tu bi morali omeniti 
zlasti novinko Ostrovsko. Šušterši
če vo in Šumakovo, pozabiti pa tudi 
ne smemo Železnikove in Krajni- 
kove.

Piše Rožman Marko
V skoku v višino se že nekaj let 

vrtimo v krogu in kar ne moremo 
naprej. Povpreček je vsako leto 
približno enak, enaki so v glavnem 
tudi najboljši rezultati, perspekti
ve pa tudi niso ravno preveč rož
nate. Na čelu lestvice je že štiri 
leta zaporedoma Sonja Sima. Prav 
resne konkurence še vedno ni ime
la in edino večje odkritje letošnje 
sezone je Šumakova, morda tudi 
'Vajsova.

Ob koncu leta 1954 je bila Sta

mejčičeva v skoku v daljino šele 
tretja, lani pa si je z vrsto odličnih 
rezultatov zagotovila ne samo prvo 
mesto, ampak tudi slovenski in ju- 
goskvanski rekord. Majcnova je 
sict®y ruga, rezultata 5.42 m pa ni 
potrdila, kar ne bi mogli reči o 
Bajželjcvi, ki je bila v rezultatih 
precej stalna, vendar slabša kot 
prejšnje leto. Novo ime pri skoku 
v daljino je Škrjančcva, ki je pre
skočila 5 m, znamko, ki bi jo v le
tošnjem letu lahko dosegle tudi 
ostale tekmovalke z letošnje le
stvice.

Trije meti — trije rekordi
Tudi metalke niso hotele zaosta

jati za ostalimi atletinjami in tako 
smo v vseh treli disciplinah lani 
zabeležili nove slovenske rekorde 
in še vrsto odličnih rezultatov. O 
Usenikov:! ni 1.eba mnogo govoriti, 
saj je njen podvig vsaj za naše 
razmere enkrat n. Želimo ji le, da 
bi letos odšla na olimpijske igre in 
tam dostojno zastopala jugoslovan
sko atletiko. Kotluškova tudi lani 
ni preveč redno trenirala, vendar 
je bilo tudi že toliko treninga do
volj, da je izboljšala svoje rezul
tate v vseh treh disciplinah. Tudi 
večina ostalih metalk krogle je na
predovala, vendar ne toliko, da bi 
lahko ogrozila prvo dvojico. V me
tu diska smo orvič zabeležili kar 
tri rezultate o reko 40 m, med nji
mi iepdi odličen rekord Čelešm Lo
ve. Metalke kotea niso bile tako 
uspešne, vendar je tudi tu nekaj 
napredka, predvsem pri metalkah 
Odreda, ki zavzemajo prva štiri 
mesta.

Usenikova pred Kotluškovo
V razvrstitvi najboljših sloven

skih atletinj zavzemata prvi dve 
mesti metalki krogle Usenikova in 
Kotluškova, če točkujemo rezultate
po tabelah za mnogoboje, 
za leto 1955 je takšna:

Lestvica

točk
1. Usenik — krogla 1202
2. Kotlušek — krogla 1082
3. »lešnik — disk 1067
4. Stamejčič — 80 m ovire 1060
5. Slamnik — 800 m 995
6. ajželj - 80 m ovire 984
7. Petauer — 80m ovire 968
8. Šikovec — 200 m 932
9. Hudobivnik — krogla 930

10. Knez — 200 m 887

Velik uspeh Jugoslavije
Jugoslovanska nogometna repre

zentanca, ki gostuje v Burmi, je r 
torek nastopila proti burmanski 
izbrani nogometni enajsterici in 
dosegla visoko zmago 9:0 (4:0). Ju
nak dneva je bil Mujič, ki je sam 
dosegel! 6 golov, dva gola je zabil

Antič enega pa Cokič. Naši nogo
metaši so bili jpoipolein gospodar na 
igrišču. Jugoslovansko moštvo so 
sestavljali Beara, Popovič, Cokič, 
Šamtek, Krstič II, Boš kov, Lipošino- 
vlc, Toplak, Antič, Mujič in Prim
čev ič.

Gala Nevenka nam piše z Dunaja
Že dalj časa se nahaja na 

Dunaju znana drsalka Gala 
Nevenka, o čemer smo že po
ročali. Pred nedavnim nam 
je poslala z Dunaja kratko 
pisemce, v- katerem piše na
slednje:

*S treningom rta Dunaju sem zelo 
zadovoljna in moje znanje se je 
izpopolnilo, kar me najbolj veseli, 
Drsalni šport ima na Dunaju svojo 
tradicijo, iz leta v leto se drsalci iz
popolnjujejo, saj imajo lepe mož
nosti za treninge, pa tudi trenerje. 
Zato ni nič čudnega, če že T-letni 
otroci izvajajo težke skoke (Axel), 
kar je za naše prilike precej težak 
skok.

Na Dunaju sem se marsičesa na
učila z opazovanjem. Zlasti prijetno 
je gledati evropsko prvakinjo Eige-

looo, ki pa je imela žal precejšnjo 
smolo in je bila operirana. Prav 
gotovo bo težko sodelovala na zim
ski olimpiadi. Tudi IVendelooa ne 
zaostaja za lanskoletno evropsko 
prvakinjo, obe sta v odlični formi, 
pa ni nič čudnega, saj imata obe 
možnost, da trenirata skozi vse leto. 
Skratka, mnogo sem videla novega 
in moja edina želja je, da bi s svo
jim znanjem zadovoljila vse ljubi
telje drsalnega športa.

Ljubiteljem drsalnega športa sreč
no in veselo Novo leto 1956!

*
Lep usipeh hokejistov Ljubljane
Hokejsko moštvo Ljubljane, ki je 

gostovalo v Varšavi, je proti meša
nemu moštvu Krinice-Budogosizce 
doseglo ipomembno zmago 5:4 (0:3, 
3:1, 2:1).

Cenjenim odjemalcem, poslovnim prijateljem in vsem de
lovnim ljudem socialistične Jugoslavije želi veliko uspehov 

v novem letu 1956

TOVARNA
POHIŠTVA
NOVA GORICA

Dobavljamo: spalnice, delovne sobe, jedilnice, kavče, otomane,
fotelje itd.

Opremljamo: hotele, zdravilišča, potniške ladje, kavarne, 
restavracije

Izvršujemo serijska kakor tudi individualna naročila hitro in 
solidno v priznani kvalitetil

Jensterle je najboljša metalka ŽAK Ljubljana

Trije člani
I. we v inozemstvu
Polegv članov zvezne lige, ki že 

nekaj časa z večiim ali manjšim 
usoehom nastopajo v inozemstvu, 
so šli na gostovanje tudi nogome
taši Trešnjevke, Reke in Lokomo
tive, vsi pripadniki klubov I. con- 

*
Trcšnjevka ' v Zahodni Nemčiji 

ske nogometne lige. 
že odigrala dve tekmi, obe z neod
ločenim rezultatom.

Tudi nogometaši Reke, ki gostu
jejo prav tako v Zahodni Nemčiji, 
so nastopili najprej v Budenbergu, 
kjer so v tekmi z domačim klu
bom dosegli neodločen rezultat 2:2. 
Prav takšen rezultat so Rečani do-' 
segli v Neumunstru, kjer so igrali 
drugo tekmo. Zanimivo je, da se jo 
na obeli tekmah reških nogometa
šev zbralo na igrišču nad 5000 gle
dalcev

*

Zagrebška Lokomotiva gostuje v 
Belgiji in bo tam ostala do 15. ja
nuarja. Medtem bo igrala tekme v 
'Verviesu Louenii, Borger Houtu in 
tVartasnu.

*

Član III. cone, Beograjski BUŠK, 
je 1. januarja igral v Solunu z zna
nim klubom Iraklisom. Tekma se 
je zaključila neodločeno 0:0, če
prav je imel BUŠK mnogo prilož
nosti za zmago. Njegovi napadalci 
so bili neučinkoviti. Svojo diru go 
tekmo je igral BUŠK proti solun
skemu PAOK in io je izgubil z re
zultatom 0:1 (0:0).

Slovenski predstavniki v I. con
ski ligi, Ljubljana, Odred, Branik 
in Nova Gorica, niso potovali ni
kamor, ker imajo njihovi nogome
taši redni zimski odmor (ki so ga 
nek-.tcri sicer temeljito izrabili za 
razna druga »potovanja«) in Inko 
vlada pri nas mrtva sezona. Upaj
mo, da bodo odmor dobro izkori
stili. š • ' ,lj pa treninge pred za
četkom sp^ml n danskega prvenstva.

Gala Nevenka in nekdanji olimp j- 
ski prvak ter svetovni rekorder 

Karl Scluifer

Je pečeh« se riobro“
Kaj je največji strah športnih 

trenerjev, pa naj bodo to nogomet
ni, atletski ali katerikoli drugi tre
nerji. To, da jim v zadnjem tre
nutku pride ta ali oni tekmovalec 
s kislim obrazom in sporoči, da ne 
bo mogel nastopiti. Lahko vam po
vemo veselo zgodbico, ki se je do
godila pri nekem večjem nemškem 
nogometnem klubu. V četrtek pred 
važno tekmo se dobesedno priplazi 
nek igralec na igrišče k trenerju. 
Ves prestrašen ga ta vpraša: »Kako 
pa vendar izglodaš? Ali si morda 
bolan?« Prav žalostno je prikimal 
igralec, Jti je bil za prvo moštvo 
nenadomestljiv. »Kaj pa ti vendar 
manjka?« se je zanimal naprej tre
ner. »Mandeljne imam zatekle, grlo 
me boli, čutim bolečine v trebuhu 
in tudi jetra niso čisto v redu. Po
leg tega imam še pretegnjeno mi
šico na nogi in desni palec na nogi 
sem si zvil. Poleg tega pa se tudi 
ne počutim dobro.« »No, če je pa 
tako, potem boš pa že lahko igral, 
kajti to. da se človek ne počuti 
dobro, res ni nobena težja bolezen,« 
je zadovoljno odvrnil trener.

Kopa najboljši francoski 
športnik

Francoski športni dnevnik »L’Equipe« je 
izbral v svoji anketi za najboljšega fran
coskega športnika 1955 nogometaša Ray- 
monda Kopo. Najboljši pa so bili raz
vrščeni takole: 1. Kopa (nogomet) 11S
2. Bozon (plavanje) 101, 3. Bobet (kole
sarstvo) 98, 4. Prat (rugby) 69.

LETO XII. 
Štev. 2

Stran 3



Kraljica Dolomitov
že sprejema prve goste • • •
Gradnja športnih naprav ni stala državo niti lire, ker so 

vse stroške krili iz dohodkov športne stave

Posebno poročilo iz Gortine 
od P. Kneževiča

Gortina, 5. januarja. Dragi bralci 
>Poleta« — javljam se vam iz Gor
tine, kjer je že praznično razpo
loženje, toliko bolj, ker smo že v 
olimpijskem letn. Italijani so po
nosni, da je bi' . njim poverjena 
naloga organizirati VII. zimske 
olimpijske igre. Tudi mi jih razu
memo ...

Pričakujemo 
1300 športnikov

Do olimpijske prisege na novo 
zgrajenem stadionu v Gortini, do 
slovesne . otvoritve VII. zimskih 
olimpijskih iger ob zvokih olimpij
ske himne do užiga olimpijskega 
ognja, ki bo prinesen s štafetnim 
tekom, nas loči samo še 21 dni. 
Zato ni nič čudnega, ko sem ugoto
vil, da je v Gortini že vse priprav
ljeno za start 1300 najboljših šport
nikov — amaterjev iz vsega sveta.

Pripravljene so vse proge za smu
čarske teke in alpske discipline, 
pred nedavnim so otvorili smučar
sko skakalnico, tudi tribune ob le
deni stezi za hitrostno drsanje so 
prav tako dograjene; z eno besedo 
— vse je pripravljeno in v priča
kovanju številnih tekmovalcev In 
turistov. Naj vam zaupam, da je 
že danes v Gortini, mestecu s 6000 
prebivalci, okrog 3000 turistov, ki 
bodo ostali tu do konca olimpiade. 
Na novo zgrajenem olimpijskem 
stadionu sta dve umetni drsališči 
in tribune, ki lahko sprejmejo 12 
tisoč gledalcev. Okrog stadiona že 
vihrajo zastave 33 narodov — ude
ležencev kdimpijskih iger. Dobro 
znani raznobarvni olimpijski krogi 
so zarisani na steklu, v kovinah, 
tkaninah itd., vidimo pa jih tudi 
ponoči, saj se bleščijo v neonskih 
ceveh.

Gretje
f z infra-rdečimi žarki

Ko sem na Silvestrovo noč z 
olimpijskega stadiona v Gortini že
lel govoriti s svojo redakcijo v 
Jugoslaviji, me je pošta zvezala v 
1 minuti, kar še danes ne morem 
verjeti! Že ta hitrost nam dokazu
je. kako so organizatorji preskr
beli tudi za novinarsko službo, da 
bo javnost o vsem najhitreje in 
točno obveščena. Poskrbeli so tudi 
za druge, celo modne in poslednje 
novosti iz tehnike. Na odprtih tri
bunali olimpijskega stadiona ne bo 
zmrzovalo 12.000 gledalcev, pa če
prav bo živo srebro zdrknilo pre
cej pod ničlo. Na tribunah bo nam
reč posebno gretje z infra-rdečimi 
žarki, s čimer bo tudi segret pro
stor na smučarski skakalnici »Ita- 
lia«.

Najlepši objekti
Italijanski organizatorji so naj

bolj ponosni na nekatere zares im
pozantne objekte. Eden od teh je 
olimpijski stadion, betonske kon
strukcije, kjer je nameščenih 126 
reflektorjev, vsak po 1000 W. Sta

dion je zgrajen v obliki podkve 
in omogoča gledalcu, da lahko opa
zuje izredno lepo panoramo Gorti
ne in okolice.

Stoječ ob vznožju s snegom po
krite olimpijske skakalnice sem ob
stal brez besed, tako me je prevze
la gradnja veličastnega objekta, ki 
so ga zgradili v 5 mesecih. Skakal
nica je sijajno delo modeme arhi
tekture. Do vrha zaleta ima 7 plo
ščadi, na katerih so zgrajene start
ne kabine, prav tako tudi posebni 
prostori za mazanje smuči. Ti pro
stori so povsem oddvojeni drug od 
drugega, tako da so lahko tekmo
valci brez skrbi za svoje smuči in 
maže, saj jih ne more nihče niti 
videti. Na vrh skakalnice bodo vo
zila dvigala, od koder je izredno 
lep pogled na doskočišče. Tu je 
pripravljen prostor za 40.000 gledal
cev.

Fantastične številke
V trenutku, ko se vsi narodi pri

pravljajo za dogodke v Gortini, se 
že čujejo glasovi o tem, kdo naj

organizira VIII. zimske olimpijske 
igre leta 1060. Kakor je znano, so 
bodoče olimpijske igre predvidene 
v Severni Ameriiki. Toda že doslej 
sem imel priložnost slišati več po
menkov, da Amerika noče dati to
liko denarja, kolikor ga je potreb
no za organizacijo tega obsežnega 
tekmovanja. Zato bo po vsej ver
jetnosti prišlo še enkrat do glaso
vanja, ali naj bo naslednja zim
ska olimpiada v Ameriki ali v In- 
sbrucku v Avstriji. Vprašanje je 
torej še vedno odprto.

Pred nedavnim je prišel v Gor
tino predstavnik ameriškega olim
pijskega odbora in je skorajda »pa
del v nezavest«, ko je slišal, koliko 
denarja so doslej potrošili Italijani 
za VII. olimpijske igre.

Evo, nekoliko številk: samo za 
zastave so porabili nad 1(2 milijo
nov lir, za gradnjo olimpijske ska
kalnice nad 300 milijonov, za pro
go za hitrostno drsanje nad 200 
milijonov, za ureditev vseh prela
zov in cest v Gortini nad 1 mili
jardo 200 milijonov, za gradu jo 
olimpijskega stadiona 1 milijardo

Olimpijska skakalnica 1TA- 
LIA, obsijana od številnih 
žarometov. Gradnja skakal
nice je stala 300 milijonov lir.

500 milijonov lir itd., itd. Predstav
nik ameriškega olimpijskega od
bora je ostal brez besed, ko so mu 
povedali skupno številko vseh stro
škov, ki znašajo približno 50 mi
lijard lir. Še najbolj pa je bil pre
senečen, ko je slišal, da država 
sploh ni investirala za Gortino niti 
ene lire, temveč so za vso organi
zacijo črpali vire od italijanske 
športne stave!

Zakaj v Gortini?
Morda bo kdo vprašal, zakaj Ita

lijani organizirajo olimpijske igre 
prav v Gortini? Takoj vam bom 
povedal.

Kraljica Dolomitov — Gortina. 
d'Ampezzo — je zibelka zimskih 
športov v Italiji. Tu so se leta 1897 
prvič pojavili italijanski smučarji 
— tekmovalci, deset let jkasneje 
prvi vozači boba, malo kasneje

umetni drsalci in na koncu še ho
kejisti na ledu. Na kratko, pred 
pol stoletja so bili prav tu položeni 
prvi temelji zimskih športov v Ita
liji. V Gortini so bile kasneje ve
like mednarodne prireditve v raz
nih zimskih športih, dve stetovni 
smučarski prvenstvi in štiri sve
tovna prvenstva v bobu. Gortina je 
za Italijane isto kot St. Moritz za 
Švicarje, Cbamonix za Francoze, 
GA-PA za Nemce ali Planica za Ju
goslovane. Pa vendar, v tako pestri 
mednarodni konkurenci je nedvom
no prav malo krajev na svetu, ki 
bi bili prikladnejši za olimpijske 
igre, saj so vsi tereni in objekti 
na idealnih mestih. Gortina priča
kuje 20.000 domačih in inozemskih 
turistov, med njimi okrog 400 fo
toreporterjev, novinarjev, radiore- 
porterjev, filmskih snemalcev in 
snemalcev televizije. Že danes se 
lahko poslužiš številnih javnih go
vorilnic ali posebnih teleprinter
skih in telefonskih linij, kakor tu
di radiotelevizijskih aparatov in 
brezštevilnih publikacij.

V Gortini je torej že vse priprav
ljeno, pričakujemo pa kvalitetna 
tekmovanja in pravo športno bor
bo vseh tekmovalcev iz vsega 
sveta.

tiru, le l? siiinji! n timi

Na ledenem stadionu bodo tekme v hokeju in umetoem drsanju. 
Gradnja tega sijajnega objekta je veljala 1.500,000.000 lir...

Na seji našega olimpijskega ko
miteja, ki je bila preteklo sredo, 
so sklenili, da bo Jugoslavijo za
stopalo na VII. zimskih olimpijskih 
igrah v Gortini le 17 smučarjev in 
smučark. Med skakalci nas bodo v 
Gortini zastopali Polda, Rogelj in 
Zidar, četrti člam pa bo določen po 
turneji v Avstriji in še po trenin
gu pred odhodom v Gortini. Kandi
dati za četrtega predstavnika so 
Langus, Gorišek in Podlogar. V te
kili nas bodo zastopali Cveto in Ja
nez Pavčič, Hlebanja in Kordež Ga
šper, peti tekač pa bo določen 
naknadno po izbirni tekmi na Poj 
kljuki. V poštev pridejo Matevž 
Kordež, Robač. Slivnik in Rožič. 
V ženskih tekili bodo za Jugosla
vijo startale Birkova, Voilenličeva, 
Belajeva in verjetno Rekarjeva. 
Od alpincev bodo odšli v Cortiino 
Mulej Zine in Cvenkelj, tretji kan
didat pa bo izbran po tekmovanjih 
v AVengenu. Za to mesto se pote
gujejo Prestor, Budilnek in Kunšič. 
Žensko alpsko smučanje, pa bo re- 
prezentirala le Zupančičeva.

Noši olimpijci
na Elancvih smučeh

V preteklem letu smo že poročali, 
cla tovarna športnega orodja *Elan< 
izdeluje kvalitetne smuči za naše 
olimpijske kandidate. Pred kratkim 
smo izvedeli, da je tovarna že iz
delala smuči znamke »Pokljuka« za 
naše tekače, ki jih bodo preizkusili 
naši olimpijci v teh dnevih. Razen 
tega je tovarna že izdelala tudi prve 
lepljene alpske smuči znamka »Tri
glav«. Smuči so res precizno in nad
vse lično izdelane, manjkajo samo 
še laki za drsno ploskev, ki jih je 
treba uvoziti, pri čemer pa so na
stale s carino manjše težave. Po iz
javah strokovnjakov bodo tudi alp
ske smuči prvovrstne kakovosti in 
ne bodo prav nič zaostajate za raz
nimi inozemskimi izdelki, seveda pa 
bodo neprimerno cenejše, kajti lep
ljene alpske smuči so v tujini zelo 
drage.

Vodstvo jugoslovanske ekipe v 
Gortini tvorijo predsednik SZJ 
Ivo Frol, predsednik SZS dr. Dani
lo Dougan in član FIS ing. Blou
dek Stanko. Razen omenjenih bodo 
v Gortino odpotovali vsi trije zvez
ni kapetani (Gregor Klančnik, ing. 
Pohar In Šramel), od trenerjev pa 
odpotujeta Čop Franci in Knific 
Jože.

Po našem mnenju je olimpijski 
komite pogrešil v tem. da je odre
dil za Gortino le 3 alpske tekmo
valce in samo eno alpsko smučar
ko, ki v taki konkurenci sploh ne 
bo mogla prodreti. Prav tako se 
nam zdi neumestno forsiranje to
likšnega števila tekačic, saj so se 
naše predstavnice že na prvih tek
mah v Grindehvaldu bolj slabo od
rezale (najboljša Jugoslovanka na 
22. mestu dobrih 8 minut za zma
govalko). Razen tega je treba upo
števati, da v Grindehvaldu niso 
startale predstavnice nordijskih de
žel (Švedska, Finska, Norveška),. 
Zato smatramo, da če je olimpijski 
komite že hotel znižati število ude
ležencev, ne bi smel tega storiti na 
račun alpskih smučarjev.

»Stoj! Stoj! Samo palico...«

Naslednje tedne so nagle vremenske spremembe izgu
bile svojo pomembnost. Tudi če so zavirale delo, je vsakdo 
vedel, da bo kljub temu uspešno opravljeno. Kmalu pa 
se je na obzorju pojavil grozeč oblak. Trgovske ladje 
pod zastavo Vzhajajočega sonca so začele križariti v bli
žini. Govorilo se je, da bo Japonska stopila v vojno proti 
zaveznikom. Gotovo so te ladje opazile CLA A MORE in 
uganile, s čim se ukvarja njena posadka. Varnostni uikrepi 
Novozelandske vojne mornarice so bili bolj moralna kot 
materialna pomoč, kajti vse zavezniške ladje, ki so kri
žarile v tamkajšnjih vodah, so predstavljali s strojnicami 
oboroženi patruljni čolni iz Waliangareiskega pristanišča. 
Sicer pa uc bi bilo potrebno torpedirati CLA Y MOR b, kajti 
že 88 nun izstrelek, ki bi eksplodirat v bižini, bi popolno
ma zrahljal njen tru.p.

Zlato je še naprej prihajalo v majhnih količinah. Po
tem pa je nekega jutra žerjav prinesel vrata zakladnice. 
Od tega trenutka dalje je vsakdanji lov prinašal never
jeten plen. Čestokrat je bilo v kapitanovi kabini bogastvo, 
o katerem bi se še sam Krez ne upal sanjati. V začetku 
novembra so nabrali 800.000 funtov. V nadaljnjih dveh 
tednih so nalovili 14 lingotov — 400 milijonov dinarjev!

Sedaj ni več lokalna policija čakala ladjo na pomolu, 
pač pa cel polk oborožene narodne garde. Uradniki Novo
zelandske banke so omenili od presenečenja, ko jim je 
kapitan Williams izročal svoj zaklad. Čestokrat se je 
stara CLAVMORE, umazana in zarjavela kot prve dni 
ekspedicije, zasidrala ob pomolu, vsa prekrita z zlatim 
mozaikom.

Šele tedaj so se vznemirili, ko so videli zaklad na 
ladji, ki je na prvi pogled spominjala na to, kaj je bila

prejšnje leto razbitina, zapuščena v blatu pomorskega po
kopališča. Treba je bilo precejšnjega napora domišljije, do 
bi ob pogledu nanjo mislili na sijajne španske galeone, ki 
so jih pred štirimi stoletji pirati zasledovali od enega do 
drugega konca Atlantika.

Če je komu prvi večer prišlo na misel morsko razboj- 
ništvo, sedaj ni več mislil na to. Zadeva je bila preveč 
resna, da bi se vdajal tako nenavadnim sanjam. Pravijo, 
»da zlato v večji množini rzprši vse dvome in pomisleke«. 
Johno pa je tedaj zatrjeval, da se človek navadi na po
gled zlata v veliki množini. Williams nikdar ni zaklenil 
lingotov. Če so se člani posadke navduševali nad uspešnim 
lovom, bi se prav tako veselil, če bi šlo na primer za po
lenovke, slanike ali tune. Vsekakor pa drži, da so pirati, 
če so sploh še na morju, zamudili najlepšo priliko stoletja.

Johno je cesto menil: »Če bi j udri radio vsemu svetu 
odkril skrivnost našega dela, bi imeli pred seboj celo bro- 
dovje, še preden bi potekel en teden«. Zanimivo dejstvo, 
nihče ni več govoril, niti v \Vhangereiu ne, o CLAYMORI, 
ki je nekaj mesecev prej vzbujala splošen smeh.

19. novembra so dvignili 90 lignitov. Končno jih je 
ostalo le še za 500.000 funtov šterlingov v potopljeni NIA
GARI.

»In ta ostanek nam bo delal veliko težav kot smo jih 
imeli doslej«, je prerokoval Johno. Kot ponavadi je imel 
prav. November se je bližal koncu, lov je pešal. Če so 
hoteli dvigniti en lignit, so morali često napraviti 20 brez
uspešnih poskusov.

Nekega dne so dvignili na krov ostanke sten zaklad
nice. Takoj nato se je pojavilo 5 lignitov, za tem eden, 
nato trije. Potem pa nič več. Dne 5. decembra sta brata 
Johnstona izjavila: »Odslej delo ni več rentabilno«. Za
kladnica je bila prazna, n jun pogled je sedaj segal do dna. 
Tam nista videla niti enega lignita več. »Vendar je še en 
zaboj, tik ob pragu«, pravi mladi Williams Jolinstonu. »Ves 
čas ga je ogrebača zagrabila, a vsakokrat je padel nazaj«. 
Nadaljevali so z delom, da bi dvignili še zadnji kos za
klada. Na krov je prišel 6. decembra, pozdravljen s kriki 
veselja. č

V celem je CLAYMORA posadka dvignila 555 lingotov

od 950, kar je predstavljalo 94 %, potopljenega zaklada. 
Strokovnjaki menijo, da je uspeh zadovoljiv, če rešijo 
vsaj 50 %. Toko je torej CLAVMORE več kot uspešno re
šila svojo nalogo.

A v potopljeni NIAGARI je še ostal zaklad. Dolgo 
je John Johnstone iskal sredstva da bi rešil onih zadnjih 
121.000 funtov šterlingov ki jih je moral pustiti leta 1941 
v potopljeni NIAGARI. Zato bi potreboval zvon s kleščami, 
ki bi si jih dalo opravljati iz notranjosti. Leta 1948 je na
meraval naročiti izdelavo take priprave. Ko pa je zvedel, 
da Novozelandska banka zahteva dve tretjini plena zase, 
je to misel opustil. Pod takimi pogoji zadeva ni bila več 
donosna.

Čeprav sta pri reševanju zaklada iz potopljene NIA
GARE brata johnstona delala iprecej globoko, nista do
segla »velikih globin«, o katerih često slišimo govoriti. Te 
se začno šele pri 6.000 metrih in v Pacifiku je 35 mest. ki 
dosežejo ali presežejo to globino. Velikanske globine Pa
cifiškega oceana se človek zave šele ko zve, da leži nje
govo dno poviprečno 5 milje globoko pod površino. Severno 
od Mindenaua na Filipinih je mesto, kjer morje doseže 
globino 10.800 metrov. Najvišja gora sveta bi lahko v tem 
breznu izginila za vedno.

Težko si človek predstavlja mrzle morske temine, ka
mor nikdar ne prodre najmanjši sončni žarek, ni vendar, 
kar je zelo zanimivo dejstvo — od časa do časa vendarle 
razsvetli to strašno temo in ta ledeni mraz šibka svetloba, 
ko se neslišno pomika dalje ena tistih rib. ki imajo svojo 
lastno luč, luč svetlečih bakterij. Ribe velikih globin lahko 
namreč prenašajo znaten pritisk in. nekatere imajo tanke 
dolge čeljusti in strašne zobe, podonbe pravi žagi. A vsem 
tem nenavadnim ribam manjkajo žive barve; vse so sivo- 
rjave in tako odsevajo večno temo velikih globin.

V prihodnji številki pričetek 
zanimivega in napetega poglavja

HOBOTNICA — ČUVAR ZAKLADA



Obisk v jjartizaiis&sm
društvu LenartIZ ORGANIZACIJE te&GA

V občini, ki ima pravilen odnos do Partizana
Ce moraš dandanes kot navaden 

državljan na dolgo pot, je to vedno 
^olik križ. Računati moraš s tem, 
da boš brezplodno zapravil drago
cene ure na naših >atomsko-lii t ri h « 
železnicah in laliiko se šieješ med 
srečneže, če boš tistih šest, sedem 
ali več ur lahko presedel na trdi 
leseni kloipi, zdrenjan med ostalimi
sopotniki.

Vso bridkost tega spoznanja sem 
Ponovno okusil na lastni koži, ko 
sem tik prod novim letom obiskal 
Partizansko društvo v Lenartu v 
Slovanskih goricah. V voznem redu 
je pisalo, da odpelje avtobus Iz Ma
ribora ob 9. uri, pri »Putniku« v 
Mariboru so mi rekli, da odpelje ob 
9>t5, na avtobusni postaji pa sem 
v;del, da se bo moj odhod pričet 
ob 10.15.

Vdal sem se v usodo in s filozof
sko potrpežljivostjo čakal, da se je 
od nekod prizibal oguljen avtobus. 
Hitro sem si v njem priboril sedež 
1,1 prav sem storil. Ze četrt ure 
pred odhodom je bilo v vozilu ka
kor v ška tl j i sardin, Inko da se mi 
le zdela gneča na ljubljanskem 
tramvaju v opoldanskih urah proti 
temu drenjanju pravcato uidobje.

Pa v kraj s temi težavami! Ne
kako sem le zaključil svojo »Odi
sej0« in slednjič srečno pristat v 
Lenartu.

Uspehov ne znajo obesiti 
na veliki zvon...

^e pred odhodom iz Ljubljane 
sem se pozanimal, kdo je v Lenar
ta predsednik »Partizana«, kdo 
tajnik, načelnik itd. Zato sem brez 
težav »prišel na sled« tistemu, ki 
sem ga želel poiskati. V gimnaziji 
sem najprej dobit načelnika tov. 
Rad^ Mcjovška, profesorja telesne 
vzgoje.

»Kar dobro jc, da ste prišli,« mi 
je dejal načelnik, potem ko sva se 
Pozdravila.. »V našem društvu smo 
že večkrat ugotovili, da svojih 
uspehov in svojega dela ne znamo 
nič prav popularizirati ali 'kakor se 
temu pravi — obesiti na vetiki 
zvon.«

»No, če je res tako in če je vaše 
društvo res delavno, vam bom prav 
rad pomagal iz stiske,« sem se na
smehnil in skupaj sva zavila proti 
mestu.

Res ne spijo
Z načelnikom sva odšla k tajni- 

ku društva, tov Pavlu Lešniku, in 
V prijetnem razgovoru se je hitro 
polnila moja beležnica.

»Partizanu« v Lenartu res ne bi 
ntogti očitati, da je zaspano dru
štvo in morda precej drži tista tr
ditev, da svojih uspehov ne znajo 
na veliko razbobnati. Društvo šteje

preko 100 pripadnikov; največ je 
seveda pionirjev, članski in mla
dinski oddelki pa štejejo od 12 do 
15 pripadnikov. To je glede na šte
vilo prebivalcev v samem mestu 
(Lenart ima 820 prebivalcev) kar 
zadovoljivo. Telovadba je redna, 
pozimi in poleti, vsako leto prire
di društvo letni nastop in akade
mijo. Lani so s 70 pripadniki sode
lovali tudi na pokrajinskem zletu 
v Celju, prav tako so se udeležili 
republiškega zleta v Ljubljani. So
delujejo na večini okrajnih prven
stvih. V društvu je močno priljub
ljena telovadba na orodju, pa tudi 
odbojka in smučanje saj priredijo 
vsako leto na Voličiui društvene 
tekme v smučanju.

»In kako je z vodniki?« sem 
vprašal.

Odgovor sem skoraj pričakoval: 
težave. Prejšnja leta je še nekako 
šlo, lani pa so odšli kar 4 vodniki, 
bodisi službeno v druge kraje, bo
disi študirat. Zaradi te nenadne in 
občutne vrzeli so seveda ostali vod
niki še bolj obremenjeni. Trenutno 
je v društvu 7 vodnikov (Mejov- 
šek, Šinkovec, Kocjan, Brumnova, 
Mnjovškova, Breznikova in Zakelj- 
škova). toda to število je seveda 
premajhno, razen tega pa so vsi 
vaditelji že prekoračili 30. leto.

In zaključek? Društvo si bo pač 
moralo poiskati sveže vodniške re-

Desno: v tem poslopju telo
vadijo pripadniki »Partiza
na«, pa tudi šolska mladina.

Spodaj: Načelnik »Partizana« 
v Lenartu, tovariš Mejovšck, 
vzbuja že mlademu rodu ve

selje do telesnih vaj

zerve med mladino, zlasti pa med 
tistimi sloji, ki se nameravajo traj
no zaposliti v mestu.

Občina podpira društvo
Lenarški telovadci se pozimi zbi

rajo v majhni, a snažni in dobro 
opremljeni telovadnici. V rajnki 
Avstriji je bila v tej zgradbi šol
ska telovadnica, potem pa sokolsko 
društvo. Po osvoboditvi je zgradbo 
kupila kmetijska zadruga. Še da
nes pa sc v Lenartu najdejo ljud
je, ki vidijo glavni problem okoli 
te telovadnice v tem, da bi ugoto
vili pravnega lastnika. Ali ni naj
važnejše to, da telovadnica služi 
svojemu namenu, t. j. za telovadilo 
tamkajšnjega prebivalstva — šol
ske mladine in pripadnikov parti
zanskega društva iu da »Partizan« 
skrbi v tej zgradbi za red in čisto
čo, pa naj bo potem lastnik že 
kdorkoli — občina, zadruga ali pa 
»Partizan«. Najlepšo gesto pa je 
pokazal občinski ljudski odbor, ki 
je dal lani že močno propadajočo 
stavbo obnovili in telovadnico 
opremiti, da jo je danes veselje 
pogledati. Razen tega je občinski 
ljudski odbor s kmetijsko zadrugo, 
sedanjim lastnikom, sklenil pogod

800 prebivalcev — ? društev!
V pogovoru s funkcionarji »Par

tizana« smo n a čeli i še marsikateri 
bolj ali manj pereč problem, ki 
pa ne žuli samo društvo v Lenartu, 
ampak še mnoga druga.

Lenart brez okolice šteje danes 
820 prebivalcev. Razen »Partizana« 
deluje (pravzaprav nekatera bolj 
životarijo) v mestu še 6 društev: 
gasilsko, avio-moto, prijatelji mla
dine, KUD, strelci in klub za konj
ski šipo rt. Če bi Lenart dobil še 
lovsko in ribiško društvo, šahovski 
klub in še kaj, bi že težko našli v 
mestu dovolj prebivalcev, da bi 
vsakemu naprtili vsaj po cino funk
cijo. Nekateri pravijo, da to ni nič 
slabega, češ. treba je le aktivizirati 
več ljudi. Drugi so spet nasprot
nega mnenja i,n se zavzemajo za 
združitev sorodnih osnovnih orga
nizacij, trdeč, da je v praksi težko 
dobiti dela voljne in sposobne 
funkcionarje že za eno samo dru
štvo, kaj šele za pet, šest ali več. 
Osebno se mi zdi druga varianta 
bolj realna, zlasti za tako majhne 
in še manjše kraje kot je Lenart. 
Zakaj ne bi na primer mogli v 
»Partizanu« združiti i strelcev iin 
morda še konjenikov? Nič ne bi 
škodilo strelcem, če bi udi malo 
telovadili in tudi obratno — telo
vadcem. če bi se nekoliko urili v 
streljanju. Ali sta za to nujno po
trebni že dve društvi? Po mojem 
je glavno to, da vzpostavimo v 
vseh aktivih agilna društva (zanje 
so potrebni dela vol jni funkcionarji, 
ki jih pa povsod primanjkuje), ki 
bodo sposobna zajeti čim več ljudi, 
zlasti mladine, ter ji nud5ti pc-=tre

........................ ..........

državni prvak Ivan Pirhcr, ki je v 
lem kraju domačin je zbral okoli 
sebe četico fantov, navdušenih za 
ta »junaški« šport. Povedali so mi, 
da je bilo navdušenje za rokobor
bo zelo veliko, k vadbi je prihaja
lo po 30 in še več fantov. Sčasoma 
pa je vsa stvar zaspala. Baje med 
rokoborci ni bilo pravega reda in 
discipline, fantje so hoteli vse bolj 
po svoje in niso marali dosti ve
deti za svoje društvo. Nočem tu ni
kogar soditi, ker stvari premalo 
poznam, vendar si dovolim drob
no misel. Že večkrat smo slišali, da 
se v nekaterih predelili, predvsem 
vaških, mladina in odrasli močno 
navdušujejo za takšne panoge, 
kjer pride do izraza telesna moč in 
pogum (rokoborba, boks, telovadba 
na orodju, dviganje uteži). Morda 
je to ostanek pranngona, da moški 
rad pokaže svojo »korajžo«, svojo 
silo? Ali ne bi v »Partizanu« spet 
poizkusili s to panogo in morda 
pridobili nove pripadnike, ki bi jih 
skušali počasi -navaditi tudi na di- 
d i soi pl i no in red? Morda pa l)i s to 
panogo 1,-h'ko prodrli tudi v okoli
ške vasi in ravno preko rokoborbe 
med kmečkim prebivalstvom vzbu
dili zanimanje za telesno vzgojo 
sploh?

Kako prodreti v okolico?
»Partizan« v Lenartu je danes 

dokaj trdno društvo, ki bo na do
sedanjih temeljih lahko nadaljeva
lo svojo pot navzgor. Telovadnica 
je lična in dobro opremljena, 
o sinov ni vaditeljski kader imajo, 
treba ga bo le še dopolniti in po
skrbeti za zgraditev igrišč in let
nega telovadišča, kar pa ne bo pre
hud problem. Veliko trdega dela 
pa bo še v okolici. Okoli Lenarta, 
to je na teritoriju sedanje občine, 
jc cela vrsta vasi, kjer ni ne duha 
ne sluha o kakšni tele snov zgoj.ni 
dejavnosti. Sv. Jurij, Lo rutam je, 
Cerkvenjak. Gotova, Selce, Derbc- 
tinci, Gradišče itd. — to so okoli
ške vasi, kjer bo še treba vreči se
me partizanske organizacije. To ne 
l»o lahka naloga, treba se bo boriti 
s predsodki,' zaostalostjo, material
nimi in kadrovskimi težavami in 
še marsičem. Treba bo (»ostopati 
elastično, naslonili se lx> treba 
krepko na množične organizacije 
— SZDL, mladino — in poiskati va
ditelje med kmečko mladino, med 
domačini. Go se bo »Partizan« v 
Lenartu lotil te pionirske naloge s 
takšno voljo, kakor dosedanjih na
log, potem bo nedvomno uspel in 
v nekaj letih še bolj pomnožil vr
ste pripadnikov partizanske orga
nizacije. Prešern Igor

možnosti zdravega izživljanja v 
telesni vzgoji, kulturi, prosveti itd. 
Mnenja sem, da bi za majhne po
deželske kraje zavoljo specifičnih 
pogojev (malo prebivalcev, malo 
vodstvenega kadra itd.) popolnoma 
zadostovali dve ali največ tri dru-

V treh tečajih 
preko 100 telovadcev

Republiška 7. vez a »Partizan« je 
preteklo sredo pripravila spet tri

katerih bi lahko brez težav >. sicer tečaj za ritmiko in
združili vso tisto vzgojno dejav- . , , - ,, . . . , ....
nosit, ki sem jo omenil v začetku '!!. telovadk m je. Otusk na teh teča

jih, ki boclo trajali 10 dni, je pre
senetljivo dober, saj se je na vseh 3 
tečajih zbralo preko 100 tečajnikov 
in tečajnic. Tečaj za ritmiko je o 
telovadnici Narodnega doma, telo- 

lenarškim Partizanu« začeli gojiti vadci so se zbrali v študijski telo- 
tud-i rokoborbo. Znani predvojni vadnici, telovadkinje pa v Trnovem.

dva tečaja za naše orodne telovadce

Na Inštitutu v Vuokaiiiju učijo:
po treningu sproščenost!

Športni Inštitut Zveze športov Ju- manjka še sauna, ki je skoraj red- 
goslavije je skupno s SZj sklenil na pritiklina vsake hiše na Fin-
Zaradi dviga kvalitete v smučar
skem teku poslati nekoga na Fin- 
sko, kjer bi se prepričal, kateri so 
Pravzaprav tisti činitelji, ki vodijo 
tinske smučarje k tako velikim 
uspehom. Tako bi lahko omogočili 
tudi pri nas zimskemu športu lep-

skem.
Prostor je namenjen predvsem 

smučarjem in je oddaljen okrog 
700 km od Helsinki ja. Tu se zbira
jo smučarji, kadar so poklicani na 
trening, saj jc tu dovolj snega, pa 
tudi temperatura je primerna, če-, ----- ------ —u -i—---i- luui temperam ra je primerna, ce-

rL,1a^voEv >mam° za vse to lepe prav večkrat pade celo pod —30” C.
^ b<>je. rse-dvomno Vlaga SPOTltUl 1 n- rl’nlrSnn tomnnpoLiro zni n lil r\crn/‘ n /lnPogoje. Hedvomno vlaga Športni in
stitut veliko skrbi za razvoj smu
čarskega športa v Jugoslaviji.

Moja prva pot je bila na Finskem 
Pa njihov športni smučarski inšti- 

i v. Vuokattiju, kjer se trenutno 
Pahajajo vsi najboljši Finci.
. Finska smučarska zveza ima svo
je središče, ki ga imenujejo Smu
čarski športni inštitut. To je mala

Takšna temperatura onemogoča, da 
bi zapadlo preveč snega, vendar 
morajo tekmovalci sem in tja le 
prekiniti s treningom zaradi preve
likega mraza. V tem kraju v sploš
nem skrbijo za tekaški naraščaj, 
medtem ko je alpske discipline ne
mogoče gojiti.

Treningi izbranih kandidatov tra
jajo vsak mesec po teden dni. in

Paselbina, kjer leži nekoliko hišic prav ti dnevi so rezervirani za na.j-
s svojo kuhinjo, vedno 
n° za sprejem gostov. 
Popolnoma samostojna

je
ustanova,

bo, s katero je prevzel vse obvez
nosti pri vzdrževanju tega telesno- 
vzgojnega objekta (kurjava, raz
svetljava, popravila itd.). Menda je 
bil to — kolikor mi je znano — 
prvi in morda celo edini primer v 
Sloveniji, da je občinski ljudski 
odbor prevzel nase breme vzdrže
vanja določene telesnovzgojne na
prave. Mislim, da če bi zgledu Le
narta sledili tudi drugi kraji, bi sc 
kmalu oddahnilo marsikatero par
tizansko in športno društvo, ki da
nes ne ve, kje bo »nažicalo« in na- 
beračilo vsaj tista osnovna sred
stva, ki so potrebna za popravilo 
in vzdrževanje že obstoječih teles- 
novzgojnili zgradb in naprav.

Pri predsedniku občine
Svoj obisk v Lenartu sem izkori

stil tudi za kratek razgovor s pred
sednikom občine, tov. Ivanom Al
tom. Čeprav preobložen z delom, 
me je ljubeznivo sprejel. Vprašal 
sem ga, kakšen pomen pripisuje on 
osebno in občinski ljudski odbor 
telesnovzgojni dejavnosti.

»Osebno sem mnenja,« je med

Kaj pa z rokoborci?
Pred letom dni ali še prej so v

Z ..ROGOVIMI" kolesi
po EGIPTU

'V torek so odpotovali iz Beo
grada z letalom JAT v Kairo ju
goslovanski kolesarski reprezen
tanti, ki bodo od 12. do 26. januar-

n jem zasledovali, kakšne uspehe 
bodo dosegli naši dirkači, temveč 
tudi to, kako se bo s svojimi iz
delki uveljavil kolektiv tovarne 
»Rog«, odnosno, kako bodo z njimi 
zada voljni dirkači.

Našim kolesarskim reprezen tali
ja sodelovali na tradicionalni ama- tom želimo ob njihovem prvem le-
t n r c V i /TI r le- i > tiffinhia’ Mn rt. rut i n i . y.. •  i _ l  • i .. x 1 • ..... Iterski dirki »Po Egiptu«. Na pot jc 
odšlo pod vodstvom sekretarja KZJ 
tov. Jovanoviča 5 kolesarjev in si
cer Petrovič, Ješič M., Bajc, Vuk-

tošnjem tekmovanju v težki med
narodni konkurenci lepih uspehov.

san in Jugo. Vsi so se dalj časa pri
pravljali v Splitu in pred odhodom

pripravlje- boljše, sicer pa to športno našel- ' »Osebno sem mnenja,« je med va 11113 zclJa P3 
Inštitut je bi no izkoriščajo tudi ostali športni- drugim dejal tov.. Alt, »da je vsa cc'10 Prvo mesto.

VELIK RAZVOJ ROKOMETA 
V POLJU

dali izjave, da so se dobro pripra- ^a_.svjycn? cibčnem zboru so roko- 
vili za čimboljši plasma. Pričaku- n?c*asl 1 apirnicarja iz Vevč govo- 
jemo, da se bodo kljub lmdi kon- rili ? plodnem delu predvsem v pre- 
kurenči uvrstili do 5. mesta, njiho- Jekli jeseni. Poleg prvega mesta v 
va tiha želja pa je, da bi osvojili ljubljanski podzvezi je sekcija pred

vsem povečala število svojega clan-

Podporo dobi vale od drža ve.” Ta ko TSv^^iEiE de!?' .fcSSTt
v rc.i direktor v sporazumu s dejo na tečaje trenerji, učitelji in vazna, kajti prav na teh področjih te, ki so se vestno in marljivo pri- ^ jma na;ve£ zaslUo- agilni načelnikv .i vi j c v. iv ivi v j | ju i unu iu u n

sP(>rtniki skrbi za njihovo izpopol- 
atiev po njihovi volji. Da bi šport- 
a>ki imeli, vse udobje — kajti nji- 
. v trening je takšen, da se bavi- 
J10 z najrazličnejšimi športnimi pa- 
nogami — je v gradnji velik šport- 

objekt. To je velika stavba, ki 
ima v svojem krilu obširno dvora- 
n«, kjer bodo lahko igrali tenis, 
rokomet, košarko itd. Poleg tega 
oodo zgrudili še zimski bazen in 
ostale pritikline moderne športne 
stavbe. Ob zgradbi se že nahajajo 
Snsca za nogomet, rokomet, od- 
ojko itd. Naj večja vrednost pa je 

i tem. da se celotna naselbina na- 
laja v gozdu, kjer je posekano le 
.“ko lesa. da so lahko zgrajeni 
jekti. Poleg gozda leži tudi majh- 

0 Jezero. Tej športni vasici ne

razni turisti, ki si želijo v prostih 
urah sprostitve. Ta kraj je dobro 
poznan vsakemu Fincu, saj se tu 
rodijo in vzgajajo njihovi najboljši 
tekači, ki so vsej Finski v velik 
ponos. V tem okolju ne tare tek
movalce nobena skrb, v prostih 
lirah si krajšajo čas z različnimi

je mogoče mladino najlepše pri
tegniti in jo vzgajati ob konkret
nem delu. Da polaga naš OLO pri
merno pozornost »Partizanu« je 
razvidno tudi iz tega, da smo v so
sednji vasi Voličini dali izprazniti 
večjo dvorano, v kateri je doslej 
obratovala mizarska delavnica, <Ja

pravijali. Računam na najboljši j<> ima največ zaslug agilni načelnik 
Ino/.ai «pch. ,m„ ,=i „„j-

igrami, zelo radi pa tudi vržejo bo lahko služila <za telovadbo par 
1 ’ ’ ’ _ii tizanskemu društvu. Občinski ljud

ski odbor bo v mejah obstoječih 
možnosti vselej podpiral »Partiza
na«. ne samo moralno, marveč tudi 
materialno. Seveda pa sem mnenja, 
da morajo društva najprej 100% 
zbrati svoje prispevke iz članarine 
in dohodke od raznih prireditev, 
šele nato lahko pričakujejo od 
OLO pomoč za kritje najnujnejših

karte. Tekmovalci niso nikdar 
utrujeni, pa če je bil trening še 
tako naporen. Vedno so sveži, kaj
ti pri treningu je psihična sprošče
nost — tako trdijo finski strokov
njaki — naj več j ega pomena. Živ
ljenje poteka običajno in normalno 
in ne asketsko kot bi kdo mislil. 
Vendar pa znajo biti vsi športniki 
tudi zelo resni in bodo vselej ob
pravem času odšli počivat. Šoberl izdatkov.«

boljše.«
Seveda pa tudi druge ekipe ne ftornik,"Goričar''7n“drugh 

mislijo »spati«. Zlasti Bolgari ho
čejo ponoviti svoj lanski uspeli, ko 
so osvojili prvo mesto, medtem ko 
je bila Jugoslavija šesta.

Posebna zanimivost letošnjega 
nastopa Jugoslovanov v Egiptu pa 
je, da so odpotovali na pot prvič 
z dirkalnimi kolesi domače proiz
vodnje. Kolesarska zveza Jugosla
vije je namreč naročila ljubljanski 
tovarni koles »Rog«, naj izdela za 
naše reprezentante dirkalna kolesa 
in kolektiv tovarne se je v resnici 
potrudil, da je dal dirkačem na pot 
tudi najboljše domače izdelke. Ta
ko letos ne bomo samo z zanima-

udejstvujeta brata Štern bergerja,

Poraz kegljačev Ljublane
Kegljači Ljubljane so v torek 

nastopili v Mariboru in se na keg
ljišču Konstruktorja pomerili s 
kegljači Branika. Domačini so si 
priborili zmago 6489 : 6406, pri če
mer ima največ zaslug za uspeh 
domačinov odlični Kobal, ki je sam 
podrl 877 kegljev.
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Evropski p la alni šport v sezoni 1955 ™ občnim zborom košarkarske zveze Slovenije

Stari kontinent oživljen $6 boli W Širino
Silen napredek plavanja v Madžarski, Franciji, Nizozemski,
SZ, Nemčiji itd. - Jugoslavija je krepko na repu dogodkov

Posledice zadnje svetovne vojne 
so se na evropskem plavalnem 
športu vidno kazale še do nedavna. 
Spomnimo se samo pet let nazaj 
na evropsko prvenstvo leta 1950 
na Dunaju, kjer so se uvrščali pla
valci v finalna tekmovanja s pri
bližno takšnimi rezultati: 400 m
prosto 5 minut. 1500 m prosto 20 
minut, 100 m hrbtno 1:11,0 itd. In 
če te rezultate želimo primerjati s 
časi iz letošnjih evropskih desete
ric, se nam zdi skoraj nemogoče, 
kako so morali še pred petimi leti 
tekmovalci s tako povprečnimi re
zultati igrati vidno vlogo na evrop
skem prvenstvu.

MADŽARI V CRAWLU...
V vseh treh olimpijskih discipli

nah v crawlu, kakor tudi v olim
pijski štafeti 4 X 200 m prosto pre
vladujejo Madžari. Evropski prvak 
na 100 m crawl Nyeki ni samo za
držal vodilnega položaja na svoji 
specialni progi, temveč je tudi na 
400 m prosto dosegel nov madžar
ski rekord in tretji letošnji najbolj
ši evropski rezultat. Čeprav ima 
Nyeki na lestvici precejšnjo pred
nost, vendar težko govorimo o nje
govi absolutni premoči, saj vemo, 
da je bil v Splitu premagan celo 
od našega Njeguša, na zadnjem 
mednarodnem mitingu v Budimpe
šti pa je vso evropsko elito prema
gal Anglež Roberts, ki se nahaja 
šele na repu deseterice. Na splošno 
pa lahko ugotovimo, da je napre
dek v sprintu razmeroma naj- 
me jši.

Rezultate Angleža VVardoppa, ki 
že dve leti študira na univerzi 
Yale v Ameriki, gledamo z nekakš
nim nezaupanjem, ker pomnimo 
njegov izredno slab start na evrop
skem prvenstvu v Torinu. Italijani 
z veliko upravičenostjo polagajo 
velike nad e v Romani ja, za kate
rega trde. da bo v Melbournu pre
plaval 400 m prosto v času 4:53.0, 
kar mu bo prav gotovo zadoščalo 
za eno izmed treh medalj. Francozi

upajo v »renesanso« olimpijskega 
rekorderja Boiteuxa. medtem ko je 
Madžarski adut št. 1 Zaborsky.

...NEMCI V PRSNEM SLOGU
Klasični prsni slog je bil že od 

nekdaj domena nemških plavalcev. 
Nedavno je vzhodnonemški plava
lec Fritsche na vseh prsnih progah 
izboljšal evropske rekorde in tako 
ponovno priboril Nemčiji primat v 
tej disciplini. Med deseterico zase
dajo Nemci (vzhodni in zapadni) 
kar štiri mesta, kar priča o njihovi 
premoči v tej disciplini. Vseh deset 
»klasičarjev« je letos doseglo re
zultate pod 2:40,0, med njimi celo 
Romun Heitz, kjer plavalni šport 
doslej ni bil kdo ve kako razvit.

Evropski rekorder Tumpek je tu
di letos zadržal vodilni položaj na 
lestvici. Ali na mu bo to ob silnem 
navala novih »delfinistov« uspelo 
še prihodnjo sezono, je težko odgo
voriti. Nova imena, ki se pojavljajo 
r tej disciplini, med katerimi naj
več obetajo Nemec Mas el, Romun 
Popescu in Anglež Symon>ds, so ze
lo številna. Samo letos je zabele
žilo kar 29 evropskih plavalcev re
zultate pod 2:40.0 na 200m metulj
ček.
...IN FRANCOZI V HRBTNEM 

SLOGU
Nekaj sličnega, kar predstavlja 

Tumpek v metuljčku, to pomeni 
Francoz Bozon v hrbtnem slogu. 
Tudi njemu se je nedavno (slično 
kot Tumpeku) pripeti spodrsljaj na 
mednarodnem mitingu v Budimpe
šti. Po več letih je doživel svoj 
prvi poraz, kajti Magyar je bil za 
desetinko sekunde hitrejši. Toda 
Francozi pripravljajo novega Bozo- 
na v komaj 16-letnem Coignotu, ki 
se je z rezultatom 1:06.3 že uvrstil 
med evropsko elito.

NIZOZEMKE ŽELE NEOMEJENO 
PREMOČ

Po dokaj neuspelem startu na 
zadnjem evropskem prvenstvu r

Torinu so morale nizozemske pla
valke prepustiti prvo mesto v Ev
ropi Madžarski. Toda kot izgleda, 
se Nizozemke — nekdaj vodilne na 
svetu — niso sprijaznile s porazom 
v Torinu. Letošnja lestvica kaže 
popolnoma obratno sliko. Svetovno 
žensko plavanje je zopet trdno v 
rokah Nizozemk in to tembolj, ker 
razpolaga danes Nizozemska z

Piše Prešern Mitja

vrsto plavalk, kot so Kok, de Nijs, 
Alphen, Voorbij itd., katerih starost 
se suče okoli 15—16 let in od ka
terih ves svet upravičeno pričaku
je še večjih storitev.

Madžarke nastopajo z več ali 
mani izkušeno »staro gardo«. Ime
na kot Gyocge, Szoke, Littomeric- 
ky, E. Szekely itd. smo srečali že 
na nekaj evropskih prvenstvih in 
olimpijadah ter vse kaže, da bodo 
te madžarske plavalke obdržale 
svoj vodilni položaj še do Melbour
na. Tam se bo srečala mlada nizo
zemska generacija s staro preizku
šeno madžarsko in videli bomo, ali 
bo zmagovala rutina ali mladostni 
polet.

LE JAGER IN JERIČEVIČEVA 
SODITA V PRVE VRSTE

V vsaki disciplini smo ob koncu 
desetorice označili še mesto, ki ga 
r evropski lestvici zavzema naj
boljši Jugoslovan. Številke, ki stoje 
pred imeni naših tekmovalcev pri
čajo o kaj žalostnem položaju, ki 
ga zavzema jugoslovanski plavalni 
šport že v Evropi, a kaj šele na 
svetu. Edino dostojno zastopana sta 
Jager, ki deli na 109 m prosto 9—11 
mesto in Jeričevičeva ki se je 
uvrstila na 16.—17. mesto. Nekako 
v drugi razred sodijo rezultati Ja
gra (400 m prosto), Žuvele (1900 m 
prosto), Cambyja (190 m metujček) 
in Škanate (t(M> m hrbtno), ki se 
sučejo med 20. in 30. mestom. V 
ostalih disciplinah se naši plavalci 
vrste okoli 50. mesta. Najbolj po
razna pa je slika v ženskem plava
nju, kjer zavzema najboljša Jugo
slovanka na 400 m prosto 71. mesto, 
na 100 m hrbtno pa celo katastro
falno 79. mesto v Evropi.

Če bi na vseh olimpijskih pro
gah ocenili tekmovalce s točkami,

Prihodnjo nedeljo se bodo na 
občnem zboru KZS delegati vseh 
društev in klubov pogovorili o te
žavah, dobrih in slabih straneh na
še košarke. Poiskati bo treba nove 
poti za nadaljnjo utrditev in za še 
širši razmah po vsej Sloveniji. Se
veda, če ne bodo delegati prišli na 
občni zbor pripravljeni, potem že 
danes lahlko trdimo, da bo tudi ta 
letni obračun KZS nič drugega kot 
nujno zlo in običajna šablona.

Predvsem bi bilo treba na zboru 
spregovoriti o vseh perečih proble
mih na terenu. Vemo namreč, da je 
za razvoj nujno potrebno imeti, 
kakor za ostale športne panoge, 
določene objektivne pogoje. Imeti 
moramo igrišča, rekvizite, in če 
kljub številni mladini ni trenerjev 
in vaditeljev, potem je vse zaman. 
Izvršni odbor KZS je v minulem 
letu na svojih številnih sejah zno
va in znova ugotavljal, da smo še 
vse premalo storili za populariza
cijo te športne panoge v posamez
nih predelih Slovenije. Pred letom 
dni smo n. pr. na občnem zboru sli
šali, da bi bilo pametno košarkar
sko vodstvo decentralizirati, torej 
ustanoviti podzveze. Z na j večjim 
veseljem smo to pozdravili, ker ve
mo. da je precej laže na takšen 
način reševati zamotano problema
tiko, kakor pa odločati iz enega sa
mega kraja in še to za zeleno mizo. 
S tem hočemo reči, da se je iz vrš-

tako da dobi vsak plavač za prvo 
mesto. 10 točk, za drugo 9 itd., do
bimo takle vrstni red:

Moški: 1. Madžarska 76, 2. So
vjetska zveza 64. 3. Francija 57, 4. 
Z. Nemčija 50, 5. Anglija 26.5, 6. 
Italija 24, 7. Poljska 17, 8. V. Nem
čija 16, 9. Švedska 14, 10. CSR 11, 
11. Romunija 8, 12. Nizozemska 6,5, 
13. Danska 5. 14. FLRJ 3.5, 15. Fin
ska 3 in 16. Španija 2.

Ženske: 1. Nizozemska 138, 2. 
Madžarska 72, 3. Francija 27,5, 4. 
V. Nemčija 23, 5. Z. Nemčija 21. 6. 
Anglija 15.5, 7. Danska 8.5, 8. ČSR
7.5, 9. Sovjetska zveza 7, 10. Šved
ska 5. 11. Belgija 3, 12. Poljska 2. 
Skupaj: 1. Madžarska 150, 2. Nizo
zemska 144.5, 3. Francija 84.5, 4. do
5. Z. Nemčija in Sovjetska zveza 71,
6. Anglija 42, 7. V. Nemčija 39, 8. 
Italija 24, 9.—10. Poljska in Šved
ska 19, M. ČSR 18.5, 12. Danska
13.5, 13. Romunija 8, 14. FLRJ 3.5, 
15.—16. Finska in Belgija 3 ter 17. 
Španija 2 točki.

ni odbor KZS taikoj odločil ustano
viti mariborsko podžvezo, saj je 
prav tam košarka že prebila obroč 
povprečja. In kaj smo kasneje ugo
tovili? Na večkratno posredovanje 
posameznih članov lO KZS, od 
predsednika tov. Benedičiča na
vzdol, da bi vendarle ta pod zvez a 
opravljala svoje funkcije, je bil 
vsak trud zaman. Mariborska pod- 
zveza, ki so jo mimogrede rečeno 
delegati zahtevali, je bila že vna
prej obsojena za propast. In vzroki 
za to? Primanjkuje nam .strokov
njakov in delavbljnih funkcionar
jev! Tu je torej po našem mnenju 
tudi največja naloga bodočega od
bora KZS, posvetiti namreč vzgoji 
strokovnega kadra največjo pozor
nost.

Kolikokrat smo že zapisali, da 
lahko tudi ženska košarka navdu
ši. Za dvig ženske košarke se je še 
najbolj zavzemal predsednik KZS 
tov. Benedičič, ki pa žal večkrat ni 
imel pri tem srečne roke.

Kolikor poznamo razmere v na
ših košarkarskih društvih in klu
bih, vemo da je za mladino le de
loma preskrbljeno. Navadno naj
prej na različne načine privabimo 
mladino, potem pa jo pustimo, da 
životari. Tako res ne bomo vzgojili 
novih košarkarjev, še manj pa po
pularizirali to športno panogo. Pra
vi odraz rezultatov kateregakoli 
košarkarskega. kolektiva je ne
dvomno skrb za mladino, ki je tu
di edino pravilna rešitev kadrov
ske politike.

Če hočemo košarko propagirati 
povsod do naši republiki, potem se 
bomo pač posluževali vseh oblik 
tesnega sodelovanja z družbenimi 
in prosvetnimi forumi, pa tudi z 
ljudsko oblastjo. Na vsak način bi 
bilo pametno, da bi naša društva 
stopila v stik s telesnovzgojno or
ganizacijo »Partizan«, s šolami, 
mladinskimi organizacijami itd. 
Vse te oblike skupnega sodelova
nja so najlepše poroštvo za pozi
tivne rezultate. Zato naj v tem ted
nu naša društva in klubi širom^Slo- 
venije dodobra premislijo celotno 
.problematiko, da bodo prihodnjo 
nedeljo njihovi delegati na občnem 
zboru prišli na dan s pametnimi in 
koristnimi predlogi. Če se bomo na 
občnem zbo.ru dotikali malenkosti, 
ali pa morda reševali celo kluba- 
ška stremljenja, potem ne bomo 
dosegli našega smotra — v letoš
njem letu slovensko košarko vse 
bolj v širino!

Lipar Marjan

Zaščitni

znak
Je Jamstvo 
za kvalifefo izdelkov

Tovarna športnega orodja »ELAN« v Begunjah izdeluje 

prvovrstne hokejske palice po konkurenčnih cenah

Poletov nagradni natečaj
ODREZEK št H

1. Fiorentina : Sampdoria

ločen tastov pošiljatelja: 
Priimek:

2. Genoa : Lazio

3. Inter : Triestina

4. Lanerossi : Napoli

5. No vara : Atalanta Ime:
6. Pro Patria : Juventus

7. Roma : Bologna

Kraj:3. Torino : Milano

9. Spal : Padova

10. Birmingham : Burnley
Ulica in hišna številka:

11. Bolton : Portsmouth

12. Cardiff : Manchester C.

Opnmhit: 1.-0. tekme italijanske nogometa e lige, 10.—12. angleška liga.

V nadaljevanju našega pregleda 
olimpijskih zmagovalcev iz Osla in 
svetovnih prvakov iz Areja objav
ljamo tokrat slike zmagovalk in 
vrstni red treh prvoplasiranih v 
alpskih disciplinah za ženske.

Smuk — Oslo 1952
1. Trude Jocbum — Beiser (Av) 

1:47.1
2. Miri Buchner-Fischer (N) 1:48
3 r'-;!:3ua Chenal — Minuzzo (It)

Smuk — Are 1954
1. Ida Schopfer (Šv) 1:29.2
2. Trude Klecker (Av) 1:20.3
3. Luciene Schmitt — Couttet (Fr) 

1:29.5

Slalom — Olo 1952

1. Andrea Mead — Lavrenze (ZDA) 
2:10.6

2. Ossi Reichert (Ne) 2:11.4
3. Miri Buchner — Fischer (Ne) 

2:13.3

Andrea Mead-Lawirence Trude Jochum-Beiser (v sredini)

Levo Avstrijska Trude Klecker, desno Francozinja Lucienne Schmidt-
Couttet

Slalom — Are 1954

1. Trude Klecker (Av) 121.93
2. Ida Schopfer (Šv) 125.03
3. Sarah Thomasson (Šv) 123.71

Veleslalom — Oslo 1952

1. Andrea Mead — Lavvrence (ZDA) 
2:06.8

2. Dagmar Rom (Av) 2:09.0
3. Miri Buchner — Fischer (Ne) 

2:10.0
Veleslalom — Are

1. Luciene Schmitt — Couttet (Fr) 
1:38.9
2. Madelainc Berthod (Šv) 1:39:7
3. Jeanette Burr (ZDA) 1:41:7

Kombinacija — Are
1. Ida Schopfer (Šv) 4.75
2. Madelaine Berthod (Šv) 8.20
3. Lucienne Schmitt — Couttet (Fr) 
8.52

Švicarka Ida Schopfer



MEDNAROD
Nielsen zmagal v Kalkuti

Na mednarodnem teniškem turnirju za 
prvenstvo Kalkute je zmagal Danec Kurt 
Nielsen, ki je v finalu premagal Av
stralca Arkinstalla 6:2, 6:4 in 6:1

Teniško prvenstvo Južne Avstralije je 
osvojil mladi Neale Fraser, ki je v final
nem srečanju premagal Lewisa Hoada z 
9:7, 4:6, 5:7, 7:5 in 7:5.

V finale teniškega turnirja v Nev/ Or
leansu sta se uvrstila Vic Seixas, ki je 
premagal Mulloya s 6:3 in 3:4 in Dick 
Savitt z zmago nad Brownom s 6:3. 5:7 
in 6:4. V finalu je bil boljši Seixas, ki 
je zmagal z 2:6. 4:6. 6:2, 6:1 in 6:2. Prvo 
mesto je osvojil tudi v igri parov skupaj 
s Schvvartzom. V finalu sta premagala 
Brovvna in Mulloya s 6:4 in 6:3.

Na mednarodnem teniškem turnirju 
»Pierre Gillou« v Parizu so bili doseženi 
doslej naslednji rezultati: Stevvart (ZDA : 
Sirola (It) 6:3, 6:2, 6:1, Pictrangeli (It) : 
Bernard (Fr) 4:6. 6:4, 6:2, 8:6, Ulrich 
(Dan) : Haillet brez borbe, Drobny 
(Egipt) : Malosse (Fr) 6:2, 6:2, 6:3, Mo- 
linari (Fr) : Johansson (Šv) 4:6. 6:3, 6:2, 
6:4, Darmon (Fr) : Skonecky 3:6, 6:4, 6:3, 
8:10, 6:2, Remy (Fr) : Pilet (Fr) 6:3, 6:4, 
4:6, 1:6, 6:2, Patty (ZDA) : Jalabert (Fr) 
6:3, 6:0, 6:3.

Prva srečanja mednarodnega košarkar
skega turnirja v San Remu so dala na
slednje rezultate: Borletti : Panhellinios 
72:44, Panhellinios : Spartalc (Brno) 62:55. 
Borletti : Maccabi (Tel Aviv) 46:40.

V nadaljevanju teniškega turnirja v 
Parizu je Francoz Remy Izločil Italijana 
Pietrangelija s 6:0, 6:3 in 6:4.

Na hokejskem tekmovanju za Spen- 
glerjev pokal v Davosu so bili doseženi 
naslednji rezultati: Davos : Milano-Inter 
l:l, Ruda Hvezda : Milano-Inter 6:2, Da
vos : Fussen 11:1.

Italijani še kar »UVAŽAJO
i«0M$le mite

Hakullnen šele četrti!
Prve izbirne tekme finskih tekačev za 

sestavo olimpijskega moštva so se kon
čale z velikim presenečenjem, saj je 
glavni favorit Veikko Hakulinen zasedel 
šele 4. mesto. Smučarji so tekli na 15 km, 
zmagal pa je Arto Tiainen v času 1:01.02 
pred Sivonenom 1:01.48, Hamalaincnom 
1:01.54, Hakulinenom 1:10.55 in Rasane- 
nom 1:02.11. Tekmovalke so se pomerile 
na 5 km, zmagala pa je Rantanen v času 
21:53 pred Polkunen 22:06 in Hietamies 
22:13.

Nov avstralski plavalni fenomen
V Avstraliji se je pojavil plavalec, ki 

bo sposoben na olimpijskih igrah zme
šati račune marsikateremu favoritu. To 
je 17-letni Murray Garretty, ki je pre
plaval v Renmarku 1 miljo v času 19:35.0, 
vmesni čas na 1500 m pa je imel 18:15.0. 
Rekord seveda ne bo priznan, ker je 
plaval v bazenu dolgem samo 33 y. Kljub 
temu pa oba rezultata, ki sta boljša od 
svetovnih rekordov kažeta na to, da bodo 
imeli Japonci, Amerikanci in drugi v 
mladem Avstralcu nevarnega nasprot
nika.

Na atletskem tekmovanju v Sao Paolu, 
na katerem so nastopili skoraj vsi boljši 
udeleženci »Silvestrovega teka«, so bili 
doseženi naslednji rezultati: 1500 m: Mi
randa (Argentina) 3:56.4, 500 m: Norris

(VB) 15:05.0, Sairanen (Finska) 15:06.6, 
10.000 m: Oliveira (Braz) 31:40.8, Nilsson 
(Sv) 31:44.6, steeple-chase: Štritof (J) 9:21.8.

Tretje izbirno tekmovanje švedskih 
smučarjev v Oxbergu, tokrat na 30 km, 
se je končalo z zmago P. E. Larssona, ki 
bo kot kaže glavni švedski adut na igrah. 
Rezultati: 1. P. E. Larsson 1:39.41, 2. S. 
Larsson 1:4013, 3. Jernberg 1:41.41, 4. Sa- 
muelsson 1:41.05; ženske 10 km: Edstrom 
39:12, Johansson 39:30, Martinsson 40:27.

Tudi italijanski tekači so imeli v Gor
tini ponovno pregledno tekmovanje na 
10 km. Trenutno najboljši italijanski te
kač De Florian je prispel na cilj šele 
sedmi, ker je nastopil nekoliko bolan. 
Zmagal je Compagnoni v času 34:08 pred 
Fattorjem 34:43, Michom 34:54 in Chatri- 
anom 35:00.

Kot kaže Italijanom še vedno ni dovolj 
inozemskih nogometašev. Pred nekaj 
dnevi je prispel v Torino švedski repre
zentant Kurt Hamrin in podpisal po
godbo za Juventus. Sledil je prihod nove 
okrepitve za Internazionale južnoameri
škega nogometaša Masseia. Isti klub pri
čakuje v kratkem še dva igralca iz Juž
ne Amerike. Lazio pa tokrat ni kupil 
novega igralca, pač pa angleškega tre
nerja Jessieja Carverja.

19. kolo nogometnega prvenstva Fran
cije je dalo naslednje rezultate: Toulouse : 
Nice 1:1, Reims : Nimes 1:1, Lens : Bor- 
deaux 2:0, Racing : Metz 1:2, Monaco : 
Marseille 3:0, Lyon : Strasbourg 2:0, St. 
Etienne : Lille 4:1, Sochaux : Sedan 0:2, 
Nancy : Troyes 1:0. Lestvica: Nice 26, 
Reims 24, Lyon 23.

Med tednom so bile odigrane nekatere 
zaostale tekme angleškega nogometnega 
prvenstva. Doseženi so bili naslednji re
zultati: Bol ton : Huddersfield 2:0, Man
chester C. : Portsmouth 4:1, Newcastle : 
West Bronwich 0:3, Sunderland : Wol- 
verhampton 1:1.

DESETORICE NAJBOLJŠIH EVROPSKIH 
PLAVALCEV IN PLAVALK V LETU 1955

Deseterice sestavil Mitja Prešern
MOŠKI:

100 m prosto:
56.7 Nyeki (Madž)
56.9 Balandin (SZ)
57.2 Romani (It)
57.3 G. Larsson (Šved)
57.4 Eminente (Fr)
57.4 Sorokin (SZ)
57.6 Voli (Z. Nem)
57.8 Blioch (Fr)
57.8 Krivosin (SZ)
58.0 Jager (FLRJ)
58.0 de Vreng (Niz)
58.0 Roberts (Angl)

200 m prosto:
2:03.4 J. Wardropp (Angl) 
2:06.3 Nyeki (Madž)
2:06.5 Romani (It)
2:08.2 Jany (Fr)
2:08.7 "VViellemse (Niz)
2:08.9 Kobler (Z. Nem)
2:09.3 Coilignon (Fr)
2:09.9 Boiteux (Fr)
2:10.0 de Vreng (Niz)
2:10.0 Fugger (Z. Nem) 
54.-57. Njeguš 2:16.0

400 m prosto:
4:32.2 J. Wardropp (Angl) 
4:36.2 Romani (Ital)
4:37.2 Nyeki (Madž)
4:37.4 Kobler (Z. Nem)
4:37.7 Zaborsky (Madž)
4:38.8 Boiteux (Fr)
4:39.0 Fugger (Z. Nem)
4:39.9 Gremlowsky (Pol)) 
4:39.9 Coilignon (Fr)
4:41.7 Tlll (Madž)
24.-25. Jager 4:47.5

1500 m prosto:
18:43.6 Zaborsky (M Viž) 
18:49.7 Lavrinenko (SZ) 
18:51.7 Gremlowsky (Polj) 
18:56.0 Csordas (Madž)
19:02.8 Romani (It)
19:05.6 Montserret (Fr)
19:12.4 Press (SZ)
19:14.1 Boiteux (Fr)
19:19.0 Reich (V. Nem)
19:19.2 Fugger (Z. Nem) 
27.-28. Zuvela 19:59.6

100 m prsno:
1:09.0 Fritsche (V. Nem) 
1:10.3 Pajek (Avstr)
1:10.8 Kruschinski (Z. Nem) 
1:10.9 Gleie (Dan)
1:11.5 Junefeld (Šved)
1:12.0 Rademacher (Z. Nem) 
1:12.1 Mitrofan (Rom)
1:12.2 Tikka (Fin)
1:12.5 Petrusewicz (Polj) 
1:12.8 Broussard (Fr)
53. Pandur 1:16.7

200 m prsno:
2:35.9 Fritsche (V. Nem) 
2:36.2 GolovCenko (SZ)
2:37.4 Enke (Z. Nem)
2:37.5 Uttasy (aMdž)
2:38.2 Broussard (Fr)
2:38.3 Gleie (Dan)
2:38.6 Kruschinski (Z. Nem) 
2:38.7 Tikka (Fin)

2:28.9 Popescu (Rom) 
2:30.5 Pirrolev (Fr)
2:30.6 Symonds (Angl) 
2:30.7 Spengler (V. Nem) 
2:30.9 Hale (Angl)
2:31.0 Samuhel (CSR) 
2:32.1 Katorzke (Z. Nem) 
44.—45. Kučer 2:43.2 

100 m hrbtno: 
1:02.1 Bozon (Fr)
1:03.9 Magyar (Madž) 
1:05.1 Brockway (Angl) 
1:05.2 G. Larsson (Šved) 
1:05.5 Kuvaldine (SZ) 
1:05.6 Bačik (CSR)
1:05.6 Solovjev (SZ)
1:06.3 Coignot (Fr)
1:06.5 Miersch (Z. Nem) 
1:06.5 Swijghuisen (Niz) 
22.—23. Skanata 1:07.9

200 m hrbtno:
2:18.6 Bozon (Fr)
2:26.5 Dressler (V. Nem) 
2:26.5 Sorokin (SZ)
2:27.4 Coignot (Fr)
2:27.5 Kuvaldine (SZ)
2:28.3 Brockway (Angl) 
2:28.4 B. Wardropp (Angl) 
2:28.5 Kortewey (Niz)
2:29.0 G. Larsson (Šved) 
2:29.2 Magyar (Madž)

4 X 200 m prosto:
8:52.6 Francija 
8:53.8 Z. Nemčija 
8:55.0 Sovj. zveza 
8:59.3 Poljska 
9:01.7 Nizozemska 
9:09.8 CSR 
9:10.0 FLRJ 
9:10.4 Španija 
9:13.3 Italija

4 X 100 m mešano: 
4:20.2 Madžarska 
4:28.7 Anglija 
4:28.9 Poljska 
4:29.0 V. Nemčija 
4:29.3 Sovj. zveza 
4:30.1 Švedska 
4:30.4 Franclja 
4:30.8 CSR 
4:31.6 Z. Nemčija 
4:36.9 Nizozemska 
4:37.6 FLRJ

ZENSKE
100 m prosto:

1:04.6 Gyonge (Madž)
1:05.2 Szoke (Madž)
1:06.2 Gastelaars (Niz)
1:06.4 Kraan (Niz)
1:06.6 Kok (Niz)
1:06.6 Balkenende (Niz) 
1:06.6 Klomp (Z. Nem) 
1:06.9 van Alphen (Niz) 
1:07.6 Temes (Madž)
1:07.6 Littomericky (Madi) 
60.—62. Varga 1:10.4

200 m prosto:
2:23.8 Kok (Niz)
2:26.5 de Ni j s (Niz)
2:27.7 Gyonge (Madž)
2:28.2 E. Szekely (Madž) 
2:28.2 Frost (Fr)

2:38.8 Rademacher (Z. Nem) Kunzel (Z. Nem)
2:39.5 Heitz (Rom)
48. Pandur 2:46.2

100 m metuljček: 
1:02.5 Tumpek (Madž) 
1:04.4 Popescu (Rom) 
1:04.5 B. Larsson (Šved) 
1:04.5 Spengler (V. Nem) 
1:04.6 struzanov (SZ) 
1:°4.7 Samuhel (CSR) 
1:05.1 Katorzke (Z. Nem) 
1:05.2 Biihre (Z. Nem) 
1:05.8 Lindstrom (Šved) 
1:06.2 Masel (Z. Nem) 
23.-24. Camby 1:07.4

200 m metuljček: 
2:24.7 Tumpek (Madž) 
2:27.2 MSsel (Z. Nem) 
2:27.4 struzanov (SZ)

2:29.2 Klomp (Z. Nem) 
2:32.2 R. Szekely (Madž) 
2:33.4 SzSke (Madž)

400 m prosto: 
5:02.8 Kok (Niz)
5:05.0 de NI j s (Niz)
5:05.4 Balkenende (Niz) 
5:06.5 GySnge (Madž) 
5:09.6 Frost (Fr)
5:13.3 R. Szekely (Madž) 
5:15.4 Kunzel (Z. Nem) 
5:18.5 SzebB (Madž) 
5:19.0. Maagova (CSR) 
5:19.6 Weber (Z. Nem) 
71. Staplč 5:48.6

100 m prsno:
1:21.5 Geissler (V. Nem) 
1:22.2 E. Szekely (Madž)

200 m hrbtno:
2:36.1 van Alphen (Niz) 
2:39.6 Andre (Fr)
2:39.7 de Korte (Niz)
2:40.4 de Ni j s (Niz)
2:43.3 Schnelder (V. Nem) 
2:44.0 Grinham (Angl) 
2:45.0 Schmidt (Z. Nem) 
2:45.1 Pa j or (Madž)
2:46.0 Olejnik (Polj)
2:46.6 Peeters (Bel)

4 X 100 m prosto: 
4:31.8 Madžarska 
4:34.1 Nizozemska 
4:34.7 Z. Nemčija 
4:39..4 Sovj. zveza 
4:42.1 Francija 
4:42.3 Švedska 
4:42.5 V. Nemčija 
4:45.8 Belgija 
4:46.7 Poljska 
4:48.0 Danska 
14. FLRJ 5:08.0

4 X 100 m mešano: 
4:57.8 Madžarska 
5:00.1 Nizozemska 
5:08.5 V. Nemčija 
5:11.2 Anglija 
5:13.6 Z. Nemčija 
5:13.7 Poljska 
5:14.2 Francija 
5:14.8 CSR 
5:16.3 Danska 
5:14.7 Švedska 
8:48.6 Madžarska 
14. FLRJ 5:37.5

Avstrijski »uporniki" pomilušeeai

1:22.4 Helesnikova (CSR) 
1:22.9 Hansen (Dan)
2:23.1 Voigt (V. Nem)
1:23.3 de Leeuw (Niz)
1:23.5 de Haan (Niz)
1:23.8 E. Novak-Gerard (Bel) 
1:24.1 Christeesen (Dan)
1:24.2 Mrož (Polj)
1:24.2 Deromelaere (Fr) 
59.-62. Madjarev 1:27.8

200 m prsno:
2:50.0 de Haan (Niz)
2:52.4 E. Szekely (Madž) 
2:53.5 Hansen (Dan)
2:53.5 Geissler (V. Nem)
2:55.6 Gordon (Angl)
2:56.2 Voigt (V. Nem)
2:57.2 Helesikova (CSR)
2:57.2 Bruyns (Niz)
2:57.8 Schubert (V. Nem) 
2:58.1 Grundy (Angl)
16.—17 Jeričevič 2:59.5

100 m metuljček:
1:13.1 Voorbij (Niz)
1:13.8 Kok (Niz)
1:15.2 van Alphen (Niz) 
1:15.4 R. Szekely (Madž) 
1:15.4 Lusien (Fr)
1:15.6 Langenau (V. Nem) 
1:15.6 Littomericky (Madž) 
1:15.9 Gyonge (Madž)
1:17.2 Morton (Angl)
1:17.2 Skupilova (CSR)
66.—67. Najhard 1:25.6

200 m metuljček:
2:48.8 Langenau (V. Nem) 
2:50.0 Kok (Niz)
2:56.7 Jermakova (SZ)
2:59.8 Kleminska (Polj)
2:59.9 Skupilova (CSR)
3:09.8 E. Novak-Gerard (Bel)

100 m hrbtno:
1:12.6 van Alphen (Niz) 
1:12.9 Andre (Fr)
1:13.0 de Korte (Niz)
1:13.2 de Nijs (Niz)
1:13.4 Wieliema (Niz)
1:13.4 Grinham (Angl)
1:13.6 Pajor (Madž)
1:13.9 Schmidt (Z. Nem) 
1:14.4 van Ekris (Niz)
1:14.4 Edvvards (Angl)
79. 1:22.1 Majcen

Avstrijska smučarska zveza je sporo
čila, da je dvignila suspens alpskim smu
čarjem Splssu, Schnciderju, Strolzu in 
Bollbrandu. Omenjeni tekmovalci so pri
znali svojo napako in se oprostili pri 
prof. Rdssnerju. Po tem sklepu je Spiss 
zopet avtomatično prišel v olimpijsko 
moštvo, drugi trije pa imajo možnost, da 
s ena izbirnih tekmah borijo za eno me
sto, ki je v reprezentanci še prosto.

Prvo večje tekmovanje alpskih smu
čarjev v letošnji sezoni v Adelbodenu v 
Švici je prineslo prav zanimive rezul
tate. Prvi dan je bil na sporedu slalom, 
v katerem je slavil zasluženo zmago Ja
ponec Chiharu lgaya, ki je porabil za 
obe vožnji skupno 160.6 sekund in ki je 
pustil za seboj vso francosko, švicarsko 
in ameriško elito. Za Japoncem so se 
uvrstili Corcoran (ZDA) 162.2, Duvillard 
(Fr) 162.6, Schneider (S) 163.6, Bonlieu 
(Fr) 164.7. V nadaljevanju bi moralo biti 
tekmovanje v veleslalomu, toda zaradi 
pomanjkanja snega so morali ponovno 
nastopiti isti tekmovalci v slalomu. Tudi 
tokrat bi zmagal Igaya, če ne bi v drugi 
vožnji pri zadnjih vratcih padel. Tako 
je zmagal nekdanji svetovni prvak Ge-

orges Schneider v času 178.8, za njim pa 
so se zvrstili Bonlieu 172.6, Perret (Fr) 
174.5, Corcoran (ZDA) 177.9 in Dodge 
(ZDA) 177.9.

Organizatorji zimskih olimpijskih iger 
sporočajo število oseb, ki bodo sestav
ljale ekipe posameznih držav na igrah. 
V teh številkah so upoštevani tako tek
movalci, kakor tudi vse spremstvo. Po
samezne države bodo zastopane z nasled
njim številom ljudi: Avstralija 17, Av
strija 94, Belgija 26, Bolivija 3, Bolga
rija 19, Kanada 71, CSR 84, Čile 10, Juž. 
Koreja 10, Finska 84, Francija 72, Nem
čija 106, Japonska 23, Vel. Britanija 68, 
Grčija 5, Island 13, Italija 108, Jugosla
vija 30, Libanon 9, Liechtenstein 7. Nor
veška 89, Nizozemska 9, Romunija 30, 
Španija 24, ZDA 126, Švedska 113, Švica 
101, Turčija 8, Madžarska 43 in Sovjet
ska zveza 145.

Na preglednih tekmah ameriških 
skakalcev v Lake Placidu je zmagal Art 
Devlin s skokom 67 in 70 m. Devlin je 
po tekmovanju izjavil, da ameriški ska
kalci še nikoli niso bili tako dobro pri
pravljeni kot letos.

V zadnjih dneh je bilo odigranih pre
cej prijateljskih mednarodnih tekem. 
Nekateri zanimivejši rezultati: Casa
blanca : Goteborg 2:4, Alexandria : Hon- 
ved 0:2, reprezentanca Alžira : Rapid 3:8, 
Haag : Wacker 0:3, Rapiditass (Gronnin- 
gen) : Partizan 1:6, Dinamo (Berlin) : 
Spartak (Sofija) 1:0, Kickers (Stuttgart) : 
Dinamo (Praga) 2:3.

Po 13. kolu nogometnega prvenstva 
Italije vodi na listi strelcev zopet Nor- 
dahl (Milan) z 12 goli pred Viniciom (Na
peli) 11, Virgilijem Fiorentina) 9 ter Fir- 
manijem (Sampdoria), Pivatellijem (Bo
logna'), Murolom (Lenerossi) in Frizzijem 
(Genoa), ki so dosegli po osem golov.

Iz Barcelone poročajo, da namerava 
znani igralec Barcelona Ladislav Kuhala 
zapustiti klub, ker voditelji kluba baje 
preveč favorizirajo slabše nove igralce 
na škodo starejših.

ZADNJE PRIlRAVE
drsalcev

Ruski drsalci, ki spadajo gotovo med 
favorite na olimpijskih igrah, so imeli v 
Moskvi pregledne tekme, na katerih so 
bili doseženi naslednji rezultati: 500 m: 
Grišin 42.7, 1500 m: Mihajlov 2:18.7, Šil- 
kov 2:18.7, 5000 m: Sil kov 8:29.6, 10.000 m: 
Silikovski 17:32.2. V skupni oceni je zma
gal Silkov s 195.188 točke pred Merkulo- 
vom in Silikovsldm.

Podobno tekmovanje so imeli v Oester- 
sundu tudi Švedi. Kot je bilo pričakovat) 
je bil najuspešnejši lanskoletni evropski 
in svetovni prvak Sigge Ericsson. Rezul
tati — 500 m: Eng 43.9, Malmsten 43.9. 
1500 m: Ericsson 2:17.6, 5000 m: Ericsson 
8:17.9.

Pred 30.000 gledalci so se na izbirni! 
tekmah pomerili tudi norveški hitrostn 
drsalci v Oslu. Najuspešnejši je bil Knut 
Johannesen s 190.643 točke. Johannesen 
je dosegel tudi nov norveški rekord n? 
1500 m z 2:15.1.

Na olimpijskih igrah ne bo mogla so
delovati ena najboljših avstrijskih alp
skih smučark Lotte Blattl, ki si je nr 
treningu v Grindelvvaldu zlomila desne 
nogo.

Angleški tekači, ki se pripravljajo za 
Gortino so nastopili v Lillehammerju nr 
Norveškem v teku na 18 I<m, pri čemei 
so se srečali s skoraj vso norveško elito 
Zmagal je Norvežan Olsen v času 1:11.0: 
pred svojim rojakom Kvellom 1:14.21 
prvi Anglež Spencer pa je osvojil 12 
mesto v času 1:24.52.

nastop ženske elite v GriiedeMču
V sredo so se začele v Grindelvvaldu v 

Švici velike mednarodne smučarske tek
me, ki so glavna preizkušnja smučark 
pred olimpijskimi igrami. Najprej je bil 
na sporedu tek na 10 km, v katerem so 
dosegle popolno zmago ruske smučarke. 
V odsotnosti tekmovalk iz Skandinavije 
so zasedle prvih šest mest. Do 15. mesta 
so se uvrstile samo tekmovalke vzhodno
evropskih držav. Skupno je nastopilo 87 
smučark, kar pomeni, da naše predstav
nice na tem tekmovanju niso bile ravno 
med zadnjimi. Druga disciplina je bila 
na sporedu slalom, ki je bil izveden v 
deloma neregularnih okolnosti predvsem 
zaradi pomanjkanja snega, poleg tega pa 
tudi zaradi slabega merjenja časov, kar 
je privedlo do vrste protestov. Zmaga 
Nemke Lanig predstavlja majhno prese
nečenje, prav tako pa tudi dober uspeh 
ruske tekmovalke Sldorove, ki je za
sedla 10. mesto in s tem uspešno začela 
s prodorom ruskih tekmovalcev tudi v

tfjkšžfenmf&L89
Med 4.420 udeleženci »Poleteve- 

ga« nagradnega natečaja z odrez
kom št. 19 imajo po 9 pravilnih re: 
šitev: Modrinjak Slavko, Maribor, 
Kneza Koclja 19; Juvan Ljubo, Za
gorje ob Savi; Jus Ignac, Ljublja
na, Mancov trg 8; §kedl Dušan, 
Ljubljana, Trdinova 2-III; Nov alk 
Vinko, Jama 1 — Kranj. — Vsak 
prejme po 4000 din.

1. In ter : Padova 2
2. Juventus : Lazio S 1
3. Lanerossi : Bologna 2
4. Napoli : Fiorentina 2
5. Nova ra : Milan 2
6. : Roma : Atalanta 1
7. Sampdoria : Pro Patria 1
8. Triestitna : Genoa 1
9. Spal : Torino 2

10. Mtinchen 1860 : Dinamo 2
11. Rott-Weis : Partizan x

alpskih disciplinah. V šatfeti 3X5 km 
je nastopilo 12 ekip in naše tekačice so 
s sedmim mestom zadovoljile. Rezultati: 
tek 10 Um: 1. Erohina (SZ) 40:47, 2. Ko- 
zirjeva (SZ) 41:10, 3. Kaaleste (SZ) 41:20, 
4. Polikarpova (SZ) 42:06, 5. Kolčina (SZ) 
42:22, 6. Careva (SZ) 42:43, 7. Krzeptow- 
ska (Polj.) 45:17, 22. Rekar (J) 48:10, 23. 
Belaj (J) 48:18, 25. Birko (J) 48:36, slalom: 
1. Lanig (Ne) 1:59.5, 2. Mlnuzzo (It) 2:00.0, 
3. Berthod (Sv) 2:00.5, 4. Hochleitner (Av) 
2:01.7, 5. Novlere (Fr) 2:01.8, 6. Glaser in 
Seltsam (Ne) 2:01.9, 8. Danzer (Sv) 2:02.0, 
9. Benier (Fr) 2:03.0, 10. Sldorova (SZ) 
ln Hofherr (Av) 2:03.4, štafeta 3X5 km: 
1. Sovjetska zveza I 59:02, 2. Sovjetska 
zveza n, 3. CSR I, 4. Poljska,

iandy
se je vrnil

Svetovni rekorder v teku na 1 miljo 
Avstralec John Landy je slavil zelo 
uspešen povratek na atletsko tekališče. 
Pred nekaj dnevi je nastopil v Melbo
urnu v teku na 880 y. Z novim rekordom 
1:51.8 je le za nekaj centimetrov zaostal 
za svetovnim rekordorjem na isti progi 
Amerikancem Lonom Spurrierjem, ki je 
dosegel isti čas. Landyja moramo po tem 
uspešnem povratku vsekakor že danes 
prištevati med najresnejše kandidate za 
olimpijsko medaljo na 1500 m ali morda 
celo 5000 m.

Večkratni svetovni rekorder Emil Za 
topek bo na olimpijskih igrah telcmova 
na 10.000 m in v maratonu.Zatopelc pravi 
da na 5000 m nima več kaj iskati, isto 
časno pa se zaveda tudi, da bo imel tud 
na obeh daljših progah zelo težko delo

Poročali smo že, da je ameriški atle 
Bob Morrow s pomočjo vetra izenači 
svetovni rekord na 100 y. Na istem tek 
movanju pa je bilo doseženih še neka; 
odličnih rezultatov. Tako sta novozeland 
ska tekača Halbcrg in Baillie pretekli 
1 miljo v času 4:02.2 oz. 4:03.6. Svetovn 
rekorder CVBrien pa je sunil krogli 
17.78 m.

»Slučaj« novega ruskega metalca s 63 n 
v kladivu, ki naj bi jih dosegel na Ki
tajskem, je že pojasnjen. Ta odlični re
zultat ni dosegel nihče drug kot svetovn 
rekorder Krivonosov, katerega pa sc 
uspeli nekateri listi prekrstiti v Kimo- 
nova.

Na tradicionalnem atletskem tekmova
nju imenovanem »Sugar Bowl« v Nev 
Orleansu so bili doseženi nekateri dobr 
rezultati: 400 m: Mashburn 47.1, 1500 m 
Bailey 3:52.2, 110 m ovire: Roberts 14.2 
4X100 m: Univerza Texas 40.8.

Švicarski kolesar Rene Strehler je v 
Zurichu dosegel nov svetovni rekord v 
vožnji na 10 km za pokrita dirkališča ? 
časom 12:39.6. Prejšnji rekord je pripadal 
Italijanu Messinl s časom lorl «

Na občnih zborih Branika

12. Panatenaikos 
neodigrano

Crv. zvezda

OPOZORILO!
Pri ponovnem pregledni »Poleto 

vega< nagradnega natečaja — od
rezek št. 18, smo ugotovili, da ima 
Janc Pavel iz Tržiča samo 8 pra
vilnih rešitev im zato ne more pre
jeti nagrade. Ostali trije nagrajenci 
prejmejo vsak po 6.666 dinarjev, 
dinarjev.

OBČNI ZBOR NK ODRED
Nogometni klub Odred bo imel svoj 

redni letni občni zbor v potek, 13. t. m. 
oh 19. uri v društvenih prostorih v Ki
dričevi ulici 9 z običajnim dnevnim re
dom. Odbor kluba vabi k udeležbi pred
stavnike športnih forumov, društev In 
klubov ter delovnih kolektivov.

*
Odbojkarska podzveza v Mariboru bo 

imela svoj redni letni občni zbor v ne
deljo, dne 15. t. m. ob 9. uri v Maribor
skem dvoru.

V sredo je bilo v Ljudskem vrtu iz
redno živahno. Zborovanja odbojkarske
ga kluba Branik se je udeležilo veliko 
število članstva, v sosednji sobi je bil 
občni zbor teniškega kluba, v sredni 
dvorani pa so živahno razpravljali sab
ljači.

MED ODBOJKARJI
Uspehi, ki se jih je letos priboril Bra

nik dokazujejo, da je ta družina res 
marljiva. Člani so osvojili državno prven
stvo za leto 1955, članice in mladinci pa 
drugo, prav tako častno mesto. Delo od
bornikov, trenerjev in Igralcev je obro
dilo dober sad. Iz tehničnega poročila 
tov. Viteka je bilo razvidno, da so člani 
odigrali precej prvenstvenih, prijatelj
skih in tudi nekaj mednarodnih tekem. 
Le dvakrat so klonili v ligaškem tekmo
vanju! N«Mveč zaslug za te uspehe ima 
trener m naš priznani strokovnjak 
dr. Požar. Vso pohvalo zaslužijo tudi 
članice, ki so izgubile le dve srečanji in 
končno tudi mladinci za njihov trud. 
Med drugim so govorili tudi o ustano
vitvi aktivov po šolah in podjetjih, s po
močjo katerih bo OK Branik skušal od
bojko še vse bolj razširiti. Novemu od
boru znova predseduje tov. Oton Bre
zo všek.

PRI IGRALCIH TENISA
Svojega najmarljivejšega odbornika in 

dosedanjega predsednika tov. Voglarja, 
ki zaradi bolezni ne more opravljati

funkcije, so zborovalci z velikim navdu 
Senjem izvolili za častnega predsednika 
Zaradi odsotnosti tehničnega referente 
Tomoviča, nismo mogli slišati poročila 
le tajnica tov. Majda Welle je seznanili 
članstvo z uspehi organizacijskega dela 
Slišali smo za vse težave teniškega klu
ba, predvsem finančnega značaja, vendai 
smo iz poročil blagajnika tov. Ketič: 
zvedeli, da bodo vendarle v prihodnji 
sezoni tudi te težave kolikor toliko pre
mostili. Tudi naprej bodo skrbeli za mla
dino. Tehnične posle ne bo vodil ko’ 
doslej samo en človek, temveč je bi 
izvoljen tričlanski odbor, ki bo skrbe: 
za kvantitetni in kvalitetni napredek. Z; 
predsednika je bil izvoljen tov. Vojteh 
Koser, njemu ob strani pa bo tajnik tov 
Evgen Bergant starejši.

IN SE SABLJAČI

Od odbornika Tavčarja smo zvedel 
razveseljivo novico, da bosta vodstve 
treningov prevzela inž. Ferlan in dr. Kor
šič — znana strokovnjaka in dolgoletni 
delavca v sabljaškem športu. Mladim 
imajo dovolj, ki je disciplinirana in zatr 
uspehi ne bodo izostali.

LETO XII
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»Polete« pilil ¥ fffiiifi Eliasi«® Pni m (mie mili v 61
Prisrčna slovesnost v „Gradisu" - ..Novinarji ste 
s tem dali priznanje tudi kegljaškemu športu"

Ljubljana, 8 jan. — Včeraj zve
čer smo z zadnjim aktom zaklju
čili našo anketo o najboljšem šport
niku Slovenije, v kateri so sodelo
vali, kot že rečeno, športni novi
narji in dopisniki in ki je poteka
la v znamenju ostre borbe za prvo 
mesto. Uredništvo »Poleta« je iz
ročilo pokal Francki Erjavčevi v 
društvenih prostorih »Gradisa«, pri 
čemer je sodelgval ves kegljaški 
kolektiv tega znanega in kvalitet
nega kluba. Za članstvo »Gradisa« 
je bila ta slovesnost resnični praz
nik, saj so ponosni na uspeh svoje 
kolegice Francke, ki je hkrati tudi 
uspeh vsega kolektiva.

To so izrazili tudi v kratkih na- 
' govorih, pri čemer so se zahvalili 
športnemu tisku, ki je sodeloval v 
tej anketi.

V imenu uredništva in uprave 
»Poleta« je predal pokal upravnik 
založbe tov. Dimnilk, ki je v krat
kih besedah orisal zgodovino šest
letne »Poletove« ankete, letošnjo 
borbo za osvojitev pokala, hkrati 
pa poudaril, da je ta čast upraviče
no pripadla Francki Erjavčevi, ki 
je bila izbrana od večine sloven
skih športnih novinarjev za naj
boljšo športnico v letu 1955.

Zanimivo pa je bilo slišati tudi 
zastopnike kegljaškega kluba »Gra
dis«. Dejali so takole: »Uredništvo 
Poleta je s podelitvijo pokala, no
vinarji pa, ki so sodelovali v an
keti, so dali s tem priznanje ne 
samo naši tekmovalki in našemu 
kolektivu. temveč kegljaškemu 
športu nasploh in pomeni to veliko 
zmago na športnem področju. To 
priznanje je dokaz, da smo doslej 
hodili po pravilni poti, kar nam je 
prineslo tudi uspehe. Zgodovina 
»Gradisa« je sicer kratka, toda s 
trdno voljo smo uspeli. Predvsem

Tudi odbojkarski 
sodniki so zborovali
Maribor, 8. jan. Sodniki Mariborske odboj

karske po d z veze sicer nimajo toliko težav kot 
njihovi nogometni tovariši, vendar tudi pri 
njih ne gre vse po maslu. To smo videli iz 
obsežnega poročila sekretarja tov. Zdravka 
Obrsnela. Vseh sodnikov štejejo 18, od tega 
3 zvezne, 7 republiških in 8 oblastnih. To 
število pa ni zadostno za sojenje številnih 
tekem, čeprav jim je pred kratkim uspelo 
usposobiti še 6 sodnikov na podeželju. Tudi 
odposlanec Republiške sodniške zveze tovariš 
Podbevšek iz Ljubljane je bil zadovoljen z 
delom Mariborčanov, ki so v organizaciji do
kazali zrelost.

V živahni debati so razpravljali o delegi
ranju na zvezne tekme, izpopolnitvi kadrov, 
o strokovnih tečajih ter o sodelovanju z ma
riborskimi klubi po tehnični strani. Novemu 
odboru, ki ga sestavljajo resni športni de
lavci, predseduje tov. Verglez.

Bergant st.

nas pa veseli, da je povezava na
šega kluba prav z uredništvom »Po
leta« trdna i;n tovariška, kar sicer 
velja še za nekatere druge liste, 
želeli pa bi, da bi ustvarili vezi 
tudi z ostalimi.«

Prijeten je bil večer sredi tega 
športnega kolektiva delavcev, ki 
smo ga na ta način dodobra spo
znali, hkrati pa smo se seznanili 
tudi z njihovimi težavami, ki jih 
kljub doseženim uspehom ni malo. 
Članstva bi lahko imeli mino go več,

toda enostezno kegljišče ne more 
zadostiti njihovim potrebam. Vide
li pa smo, da se hočejo še naprej 
boriti za uspehe, zlasti ženska 
ekiipa.

In izvoljenka? Na vprašanje, ali 
se bo tudi v letošnjem letu borila 
za »Poletov« pokal, je skromno od
vrnila: »Laže si je bilo pokal osvo
jiti kot pa ga bom mogla ohraniti. 
Toda poskušala bom še vnaprej 
dosegati čimboljše uspehe v keg
ljaškem športu.«

»Poletov« pokal bo preživel torej 
letošnjo leto v varstvu Francke 
Erjavčeve, kakšna bo Jx»rba na
prej, nam bo pa povedala nova an
keta ob koncu letošnjega leta.

Olimpiakos : C. zvezda 2:1 (2:0)
Na svojem gostovanju po Grčiji je igrala 

C r ven a zvezda včeraj v Atenah proti pirej
skemu Olimpiakosu. Za to tekmo je vladalo 
veliko zanimanje in je bil stadion nabito 
poln, saj se je zbralo nad 25.000 gledalcev. 
Toda Beograjčani so doživeli svoj prvi poraz, 
ker so igrali slabše kot proti Kanatenaikosu 
in AEK. Seveda je bil teren zelo težaven za 
igro, ker je bil razmočen od silnega dežja, 
Krivokuča ni mogel braniti, ker je bil pokrit 
toda domačini so se znašli in začeli s silo
vitimi napadi, z naglo igro, pri čemer so 
njihove vrste delovale brezhibno. Že prvi na
padi igralcev Olimpiakosa so rodili uspeh, 
kajti v peti minuti je Bebis, desni krilec do
mačih, dosegel prvi gol, v 8. minuti pa je

WšpM revija hokejistov
Beograd, 8. jan, V Beogradu je končal 

petdnevni hokejski turnir, na katerem 
so sodelovala 4 inozemska moštva in do
mače moštvo Partizana. Turnir se je kon
čal s prepričevalno zmago češkega mo
štva UDA Iz Prage, ki je na tem naj
večjem mednarodnem turnirju v hokeju 
na ledu, kar jih je bilo do sedaj orga
niziranih v naši državi, osvojilo 8 točk. 
Igralci so prikazali vse vrline naj višjega 
evropskega razreda. Na drugo mesto pa 
se je uvrstilo švicarsko moštvo Kleinhi- 
ningen iz Basla, ki je osvojilo 6 točk. To 
mesto so švicarski hokejisti osvojili bolj 
po srečnem naključju, saj jim je bila 
sreča v igri naklonjena ter so prvega 
dne premagali domačega Partizana s 7:4. 
Zaradi tega so se morali domačini zado
voljiti s tretjim mestom. Dosegli so 4 
točke, kar vsekakor tudi predstavlja 
uspeh, vendar ne tak kot bi ga lahko 
(Josegli. Na četrtem mestu je moštvo 
Ntlrnberga IZ Zahodne Nemčije. Čeprav 
jp osvojilo le 2 točki, je zapustilo pri 
gledalcih lep vtis in je bilo videti, da ne 
zšostaja za Švicarji in Partizanom. Ho
kejisti NUrnberga so imeli tudi smolo, 
kajti namesto 15 tekmovalcev, Je prišlo 
na turnir le 8, to število pa ni bilo za
dostno za tako naporna tekmovanja. Na

zadnjem mestu so avstrijski hokejisti 
»Graz-a«, ki niso osvojili nobene točke. 
To je bilo tudi pričakovati, saj moštvo 
ne spada med vodilne avstrijske klube.

Lahko rečemo, da je doseženi vrstni 
red po moči posameznih klubov popol
noma realen in da so v Beogradu tokrat 
videli pravo revijo hokeja na ledu, ki 
so jo prikazala moštva različnih držav 
z različnim načinom igranja in različno 
koncepcijo. Skoda je, da je v petih dneh 
gledalo tekme samo okrog 10.000 gledal
cev. Tisti pa, ki so kljub hladnemu vre
menu In ostri košavi vztrajali, so bili 
priča zares lepim in zanimivim tekmam,

Zmaga rokoborcev Partizana
Rokoborci Partizana so na turneji po Šved

skem in so se včeraj srečali v mestu Ozbi z 
mestno reprezentanco. Dvoboj se je končal z 
zmago Beograjčanov 6:2, pri čemer sta bila 
od gostov poražena le Horvat in čitakovič, 
s tušem pa sta zmagala Petkov in Grošelj. 
Tp je že druga zmaga Partizanovih rokobor
cev na turneji po Švedskem.

Ljubljana, 8. jan. — Danes se je 
vrnil iz Avstrije zvezni kapetan za 
skoke tov. Bogo Šramel. Z njim se 
je vrnil v domovino tudi Janez 
Polda, ki ni nastopil z ostalimi 
Jugoslovani na mednarodnih tek
mah na hO m skakalnici, nekje bli
zu Bischofshofna. Tov. Šramel se je 
oglasil v našem uredništvu in nam 
povedal nekatere podrobnosti s 
treninga naših skakalcev v Avstri
ji ter nekaj zanimivosti z medna
rodnih tekem v Innsbrucku, ki so 
bile dne 6. januarja.

»Na treningu v Avstriji so bili 
Polda, Zidar, Rogelj, Gorišek, Pod
logar in Langus. Ti skakalci so bi
li pravzaprav praktično letos šele 
prvič na smučeh in zato tudi nismo 
mogli od njih pričakovati na prvih 
tekmah boljših rezultatov. Vendar 
je tudi tokrat rešil čast naš Janez, 
ki razume svoj posel verjetno bo
lje, kot vsi tisti, ki imajo danes za 
seboj morda že 500 skokov.«

Val š ti 7 IN IR JI 
koristim napredku

Ljubljana, 8. jan. — Namiznoteniški klubi 
so dobro izkoristili semestralue počitnice za 
tekmovanje najboljših mladink, mladincev, 
pionirk in pionirjev. Že tradicionalnemu no
voletnemu mladinskemu in pionirskemu tur
nirju, ki je bil prejšnjo nedeljo v Kranju, 
se je pridružila podobna prireditev, ki jo je 
organiziral NT K Odred včeraj in danes v 
Ljubljani. Tudi tokrat je bila udeležba Šte
vilna, saj je nastopilo skoraj 70 tekmovalcev 
iz devetih klubov, ki so se pomerili v enaj
stih disciplinah. Med drugim sta prišla na 
tekmovanje tudi dva tekmovalca iz Stične.

Najprej nekaj besed o tekmovanju moštev. 
Pri mladincih, kjer je nastopilo deset moštev, 
je treba omeniti poraz prvega moštva Odre
da, ki je izpadlo v predkolu proti tretjemu 
moštvu Triglava. V finalu sta se srečala 
Triglav I in »Ljubljana« ter so Kranjčani v 
postavi Teran, Česen in Plut osvojili prvo 
mesto z rezultatom 5:2. Dve točki za »Ljub
ljano« sta osvojila Mrgole proti Teranu in 
Kern proti Česnu. Tudi pri mladinkah so bile 
uspešne Kranjčanke, ki so premagale ekipo 
Ljubljane s 3:2. Pionirskih moštev je nasto
pilo osem in je presenetil Odred, ki je v fi
nalu premagal Ljubljano. Pionirke Ljubljane 
pa so bile boljše in so zasluženo zmagale nad 
Kranjčankami s 3:0.

V tekmovanju pri mladincih posamezno je 
bilo precej presenečenj. Teran, ki se je moral 
že na turnirju v Kranju zadovoljiti šele z 
drugim mestom, je danes izpadel že v pol
finalu, kjer ga je premagal Kern z 2:0. Drugi 
finalist Česen je za vstop v finale premagal 
Zajca. V dokaj zanimivi igri je Kranjčan v 
finalu premagal Kerna, čeprav je imel tudi 
slednji možnost zmagati. Česen je s tem do
kazal, da upravičeno sodi med najboljše mla
dince v Sloveniji, saj je zmagal že drugič v 
kratkem času na turnirjih, kjer so nastopili 
vsi najboljši mladinci.

Na kranjskem turnirju je uspelo Trampu
že vi zmagati in tako prekiniti vrsto zmag Te- 
ranove. Svojega uspeha tokrat ni ponovila.

Rezultati moštva — mladinci — finale: Tri
glav I : »Ljubljana« 5:2, mladinke — finale: 
Triglav : »Ljubljana« 3:2; pionirji: Odred ; 
»Ljubljana« 5:3; pionirke: »Ljubljana« : Tri
glav 3:0.

Posamezno — mladinci — polfinale: Kern : 
Teran 2:0, Česen : Zajc 2:1. Finale: Česen : 
Kern 2:1; mladinke — polfinale: Teran : Do
lenc 2:0, Plut : Trampuž 2:1; finale: Teran : 
Plut 2:1; pionirji — polfinale: Bratuž : Konte 
B. 2:0 Aleš : Konte V. 2:0; finale: Bratuž : 
Aleš 2:1; pionirke — finale Omerza : Lam
pret 2:1.

Dvojice mladinci: Zajc - Kern : Teran - Če
sen 2:1; mladinke: Teran - Dolenc : Plut- 
Lampret 2:0; pionirji: Bratuž - Zadnik : Jošt- 
Žlindra 2:1; pionirke: t. Omerza - Samadjija.

USPEH RUSOV 
V BISCHOFSHOFENU 

V Bischofshofenu v Avstriji je 
bilo danes veliko mednarodno tek
movanje v sk>kih, na katerem so 
nastopili skakalci Sovjetske zveze, 
CSR, Nemčije, Avstrije, Jugoslavi
je. Podrobnih rezultatov iz tega 
tekmovanja še nismo prejeli, tako 
da lahko objavimo le vrstni red 
prve deseterice, v kateri pa ne naj
demo nobenega Jugoslovana. Zma- 
g. 1 je ruski skakalec Skvorcov z 
217 točkami, nadaljnji plasma pa 
izgleda takole: 2. Sclrvveinberger
(Av) in Suhiik (ČSR) 2'14.5, 4. Ra
menski (SZ) 2‘14. 5. Bradi (Av) 2125, 
6. Samov (SZ) 211.5, 5. Divin (ČSR) 
210. 8. Eder (Ne) in Lesser (V. Ne)
208.5, 10. Heilingbrunner (Ne) 208.

v katerih so igralci pokazali tudi visoko 
tehniko.

Rezultati posameznih srečanj:
UDA : Graz 27:0
Kleinhiningen (Basel) : Partizan (Beo

grad) 7:4 (1:2, 2:1, 4:1)
UDA : NUrnberg 13:0 (3:0, 5:0, 5:0) 
Partizan : Graz 7:2 (2:2, 2:0, 3:0) 
Kleinhiningen (Basel) : Graz 13:1 (7:0, 

3:0, 3:1)
Partizan : NUrnberg 6:2 (2:0, 2:2, 2:0) 
NUrnberg : Graz 14:3 (3:3, 7:1, 4:1)
UDA : Kleinhinipgen (Basel) 15:1 (4:0, 

5:0, 6:1)
Kleinhiningen (Basel) : NUrnberg 10:4 

(5:1, 4:2, l:l).

sreduji napadalec Ifantis povsem neovirano 
iz daljave 18 m dosegel še drugi gol, ki ga 
Krivokuča ni mogel braniti, ker je bil pokrit 
od lastnih igralcev.

Šele po tem rezultatu so začeli igralci Crve
ne zvezde z napadi, vendar jim v prvem delu 
igre kljub nekaterim ostrim strelom ni uspelo 
znižati razlike.

V drugem polčasu so bili Beograjčani celo 
v premoči, zlasti sta se izkazala Rudinski in 
šekularac z ostrimi streli na nasprotnikova 
vrata. Toda šele v 85. minuti se je Crvenl 
zvezdi posrečilo doseči častni gol po šeku- 
larcu. Čeprav so domačini zmagali zasluženo, 
gre precejšen del krivde zaradi poraza Crvene 
zvezde na račun slabega sodnika Dzidzisa, ki 
je precej oškodoval Crvcno zvezdo in ji celo 
razveljavil dosežen gol, poleg tega pa tudi ni 
prisodil dveh kazenskih strelov v korist go
stov. Najboljši pri Crveni zvezdi so bili: Ži- 
vanovič, Rudinski, šekularac, Stankovič in 
Tasič.

Veleslalom na Starem vrhu
Škofja Loka, 8. jan. Kljub slabi letošnji se

zoni so škofjeloški smučarji izkoristili prvo 
priložnost in poslali na smučarski tečaj za 
alpsko smučanje svoje mladince, čim je pred 
tednom dni pri Koči na Starem vrhu zapadlo 
kakih 30 cm snega. Tudi njihovi tovariši iz 
Kranja, ki so včlanjeni v klubu Triglav, so 
piišli na tečaj pod vodstvom znane tekmoval
ke Mete Oblakove. Danes ob zaključku tečaja 
pa so se pomerili med seboj v veleslalomu, 
ki so se ga udeležili tudi člani SK Ločan.

Rezultati — elani: Jenko (Tr) 1:07, Andri- 
jašič (Tr) 1:10, Benedik (Loč) 1:14, mladinci: 
Jamnik 1:09, Starc (oba Tr) 1:12.0, Veber 
(Loč) 1:21.0, mladinke: Rutar 1:27, Ankele 
1:42.3, Mravlje (vse Tr) 2:02.2; pionirji: Ka
lan Janez 43.4, Ferenčak 1:11.4, Kalan Jaro

Kiji porazu jo lilo precej vrače

Polda ne pozna ovir
Pogovor se je zasukal o udelež

bi na tekmah v Innsbrucku. Zani
malo nas je namreč v kakšni kon
kurenci je Polda dosegel tako od
lično mesto (delil je 4. mesto z Ru
som Šamovom).

»Kdo so pravzaprav nastopili 
poleg Rusov in Jugoslovanov?«

Najboljši Nemci, Avstrijci, Če
hi, Poljaki, skupno 42 tekmoval
cev.«

»Torej so bili odsotni samo Nor- 
dijci?«

»Tako je! Zbrana je bila prav 
vsa s re d n j e - e v rop sk a elita in z njo 
vred še Rusi, ki so letos za nas 
precejšnje presenečenje.«

»Koga je torej pustil za seboj 
naš Polda?«

»Naj naštejem samo nekatere: 
B radia. Leodolterja, Bru-tscherja, 
Weilerja, Steineggerja, Hochenleit- 
ne rja, Hei I i ngb ru n-n e r ja, dalje vse 
Čehe in Poljake.«

»Ali je po Vašem mnenju to iz
reden uspeli?«

»O tem ni dvoma!« Pa ne samo 
to, da se je Polda izkazal s 4. me
stom, skakal je izredno lepo in so
razmerno precej daleč. Strogi sod
niki so mu dali oceno za stil 17 za 
prvi skok, za drugega pa 16.5. To 
je lepo priznanje našemu ska
kalcu!«

»Kako oa je bilo z ostalimi Ju
goslovani?«

»Da ne bo nepotrebnega govori
čenja, moram najprej poudariti, da 
so naši fantje brez pravega tre
ninga. Polda je pač Polda! Saj 
pride takoj v formo, ostali pa po
trebujejo daljšo dobo za to, da sc 
pri skoku solidni. Zidar in Rogelj 
sta skakala prav lepo, saj sta do
bila povprečno o-ceno 16 za skok, 
le daljina je bila nekoliko krajša.
Temeljito bomo izkoristili dneve
pred odhodom v Gortino, da bo for
ma tudi ostalih olimpijcev zadovo
ljiva. Če ne bo snega v Planici,
bomo trenirali kar na Pokljuki, 
kjer imamo pripravi] »no 40 m ska
kalnico. Kjaj hočemo, tudi ta mora 
biti dobra, saj v sili celo vrag mu
he žre.«

»Kdo je četrti kandidat?«
»Nisem se še odločil, čeprav

imam v glavi svojo misel, ki pa jo 
zaenkrat še čuvam zase...«

Matevž Kordež junak dneva
(Nadaljevanje s 1. strani)
1:001; 10. Kordež G. (T) 1 ;0O:3 itd.; 
članice (7 km): 1. Vodenlič (Delni
ce) 35:36; 2. Kovačevič (D) 38:04; 3. 
Vrbinc (E) 38:34. (Nastopile so sa
mo 4 tekmovalke, ker so ostale 
kandidatinje m tekmo na Gortini 
trenutno na tekmovanjih v Švici); 
mladinci (7 km): 1. Fornezzi 33:24; 
2. Peternel (E) 34:10; 3. Rcvšnik
37:35; 4. Novak 38:52; 4. Kastelic
40:50, L. M.

(Nadaljevanje s 1. strani)
tako slabo odrezal? Nastalo je 
vprašanje, kdo bo torej peti tek
movalec za Gortino? Seveda mero
dajni (trener, zvezni kapetan jn se
kretar SZ J tov. Konstantinovič) so 
imeli »bojni« posvet. Ta posvet je 
bil res bojni, kajti treba je bilo 
izreči pravično besedo na to za
motano vprašanje. Srečali smo Gre
gorja, ko je hitel v zgornje pro
store hotela, prav na ta »bojni« 
posvet.

»No, Grega, kako je s petim čla
nom za Gortino?«

»Nisem si še na jasnem!«
»Pa vendar neko odločitev mora

te izreči!«
»Sa i jo bomo! Pravkar imamo se

stanek s tekmovalci, potem bomo pa 
tudi za vas radovedne novinarje 
poskrbeli.«

V sobi kjer so bili izbrani tekači 
in vodstvo, je bilo živo kot v panju. 
Vsak je hotel precej glasno pove
dati svoje mnenje, tako da smo 
pravzaprav vse slišali, čeprav ni
smo bili navzoči. Kočno so le pri
šli do skupnega sklepa, ki je mor
da še na [pravičnejši.

Grega in Joža Knific sta z na
smejanimi obrazi stopila na hod
nik.

»Vendarle smo našli pravo reši
tev!« Takole je nagovoril zbrane 
novinarje zvezni kapetan.

»Še eiio tekmo bomo imeli. V to
rek dopoldne se bodo spoprijeli za 
petega člana še enkrat Goričnik, 
Rožič, Slivnik, Kordež in Sirač. Prvi 
ho pristopil k že določenim kandi
datom " za olimpi jske igre. Ti so: 
Kordež Matevž, brata Pavčiča in 
Hlebanja. Ostali pa bodo odšli v 
Andermatt, kjer bo veliko medna
rodno tekmovanje od 19.—22. ja
nuarja.«

K besedi se je oglasil še trener 
Joža Knific.

»Noši fantič so v odlični formi, 
čeprav z današnjo tekmo nisem 
najbolj zadovoljen, ker vem, da 
lahko veliko spet pokažejo, tako 
pa jih je živčna vojna .že nekaj 
dni pred tekmo popolnoma zlomila. 
Za trening smo imeli precej težke

pogoje. Nekaj časa smo bili na Po
horju, nato na Lipanci, tu na Po
kljuki pa smo posvetili vso pozor
nost sprintu. Zares vsa zahvala 
gre...«

V pogovor s,e je znova vmešal 
tov. Klančnik, ki je prehitel Knifi
ca in rekel:

»Tako je! Vsa zahvala gre pred
vsem fantom, ki so se tako dobro 
pripravljali, zahvaliti pa se mora
mo še SZ J, ki je razumela naše' 
težnje in zahteve.«

Nekdo od novinarjev je vprašal 
zveznega kapetana, kaj misli o tre
ningu naših tekmovalcev na Fin
skem.

»Popolnoma zgrešena je misel, če 
je kdo pred tekmo pričakoval, da 
bodo »Finci« odslej neprekosljivi. 
Dejstvo je, da so se ti fantje na 
Finskem mnogo »naučili«, in da so 
verjetno danes neprimerno bolj 
poučeni o vseh skrivnostih smučar- 
čarskega teka, kakor so bili doslej. 
Učinek se bo pa poznal šele ob kon
cu sezone, ali pa celo prihodnjo 
zimo.«

KORDEŽ MATEVŽ IMA BESEDO
V ospredju zanimanja je bil 

3-6-letni Matevž Kordež. Kako tudi 
ne? Zmagal je skorajda nepričako
vano. toda povsem zasluženo. Od 
vseh strani so mu številni gledalci 
segali v roke, on pa je vsem na 
vsa vprašanja radevolje odgovar
jal. »Na piko« sta ga vzela tudi re
porterja Radia Ljubljane.

»Matevž, neka i boš povedal tudi 
poslušalcem Radia Ljubljane!«

»Radevolje!«
»Kaj misliš o današnji tekmi?«
»Še vedno sem ostal »kralj« Po

kljuke! Veste, za seboj imam 2000 
kilometrov na suhem, 1000 km pa 
na snegu. Skupno sem torej pre
tekel v tej sezoni okrog 3000 km 
in ni zlodej, da ne bi uspel!«

»Kai pa praviš o plasmaju »Fin
cev?«

»O, prav lepo, da so šli na Fin
sko! S tem sem se vedno strinjal, 
samo s tem se nisem strinjal, da so 
za nas ostale določili izbirno tekmo. 
No, seda j pa ima jo ...«

Prvi šest nest za Avstrijce
Mednarodno smučarsko tekmova

nje v Wengenu je bilo danes za
ključeno s slalomom. Danes so av- 
trijski alpski smučarji še temelji
teje obračunali s svojimi nasprot
niki kot včeraj v smuku. Tokrat 
so osvojili kar šest prvih mest in 
s tem seveda tudi dokazali, da bodo 
v Gortini pobrali večino medalj v 
alpskih disciplinah. V prvi vožnji 
je bil najhitrejši Molterer, ki je 
vozil tudi drugič odlično, čeprav 
nekoliko zadržano. V drugi vožnji 
je bil najhitrejši Sailer, kar pa mu 
je zadostovalo le za tretje mesto 
v skupni oceni. Od ostalih tekmo
valcev je še največ pokazal Japo
nec Igaya. ki pa tudi ni mogel 
ogroziti odličnih Avstrijcev. V času 
poročanja nam rezultati konbina- 
cije še niso znani in se moramo za
dovoljiti z rezultati slaloma, na ka
terem je nastopilo 80 smučarjev. 1.

Molterer (Av) 119.8, 2. Rieder (Av)
121.6, 3. Sailer (Av) 123.4, 4. Schu
ster (Av) 123.9, 5. Schneider (Av) 
124.3, 6. Hintersecr (Av) 125.0. 7. 
Igaya (Jap) 126.5, 8. Obermiiller

LESTVICA ITALIJANSKE LIGE
Fiorentina 14 9 5 0 26:7 23
Milan 14 7 3 4 33:20 17
Torino 14 7 3 4 22:13 17
Padova 14 7 2 5 18:18 16
Juventus 14 5 6 3 16:17 16
Roma 14 4 7 3 24:23 15
Atalanta 14 7 1 6 26:25 15
Sampdoria 14 7 1 6 27:26 15
Lanerossi 14 5 5 4 15:16 15
Napoli 14 4 6 4 25:22 14
Internazionale 14 6 1 7 22:18 13
Lazio 14 5 3 6 16:15 13
Spal 14 4 5 5 19:19 13
Genoa 14 6 1 7 23m 13
Bologna 14 5 2 7 27^7 22
Novara 14 2 6 6 16:21 10
Triestina 14 4 2 8 9:25 10
Pro Patria 14 1 3 10 12:43 5


